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Oglasi

V soboto na gala 
maškaradi bogate 

praktične in denarne 
nagrade.
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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(JM)

(JM)

E-ciklirajmo!
V družbi za ravnanje z odpadno električno in 

elektronsko opremo ZEOS, katere soustanovitelj 
je tudi nazarsko podjetje BSH Hišni aparati, so 
pripravili petletni projekt Gospodarjenje z e-od-
padki. Projekt spodbuja ločevanje e-odpadkov 
in odpadnih baterij in je osredotočen na informi-
ranje uporabnikov e-naprav ter baterij o nujnosti 
njihovega ločevanja in negativnih vplivih na oko-
lje in zdravje ljudi v primeru neustreznega rav-
nanja z njimi.

Projekt bo potekal v obdobju od leta 2016 
do 2020 na podlagi treh glavnih aktivnosti, to 
so ulični zbiralniki, zeleni koti in mobilno zbira-
nje, ki bodo nagovarjale različne ciljne skupine 
v različnih okoljih. Vrednost projekta je 1,8 mili-
jona evrov, 60 odstotkov tega zneska po pokrila 
Evropska komisija, desetino vrednosti pa bo pri-
spevalo Ministrstvo za okolje in prostor.

Količina e-odpadkov in odpadnih baterij na-
rašča vsako leto. Zaradi pomanjkanja informa-
cij ti odpadki pogosto končajo med mešanimi 
komunalnimi odpadki ali na divjih odlagališčih. 
Odlaganje tovrstnih odpadkov na nepravem 
mestu lahko povzroči onesnaževanje tal s stru-
penimi snovmi, ki škodujejo okolju, ljudem in ži-
valim, po drugi strani pa so dragocene surovi-
ne, ki se nahajajo znotraj opreme, za vedno iz-
gubljene.

E-naprave in baterije vsebujejo nevarne snovi, 
ki zastrupljajo podtalnico in povzročajo nepop-
ravljive poškodbe na organih živih bitij, nekatere 
med njimi so celo rakotvorne. Hkrati so te snovi 

zelo dragocene surovine in jih v naravi težko pri-
dobimo, saj so v omejenih količinah. Z reciklira-
njem odpadnih sijalk, na primer, pridobimo 66 
odstotkov stekla, štiri odstotke fluorescentnega 
prahu, dva odstotka aluminija, odstotek železa 
in 27 odstotkov ostalih odpadkov.

Nekatere električne oziroma elektronske na-
prave vsebujejo tudi hladilne pline, na primer 
hladilno-zamrzovalni aparati, ki imajo v prime-
ru nepravilnega ravnanja izredno negativen uči-
nek na klimatske razmere, saj povzročajo raz-
gradnjo ozona. Za primerjavo: plin, izpuščen v 
ozračje iz enega odpadnega hladilnika, lahko 
povzroči enako škodo atmosferi, kot avtomobil, 
ki prevozi 20 tisoč kilometrov.

Povprečno slovensko gospodinjstvo v enem 
letu kupi 35 kilogramov nove e-opreme, odda pa 
le 12 kilogramov e-odpadkov, zato je cilj projek-
ta povečati oddajo ločenih e-odpadkov in bate-
rij. V preteklem letu je bilo v 85 občinah po Slove-
niji postavljenih 283 uličnih zbiralnikov, gospo-
dinjstva pa so prejela več kot 80 tisoč letakov z 
informacijami o teh zbiralnikih. Kako projekt po-
teka v Zgornji Savinjski dolini, lahko preberete v 
tokratni temi tedna.



Savinjske novice št. 6, 10. februar 20174

Tema tedna

Količine zbranih e-odpadkov in odpadnih baterij po občinah (kom) v letu 2016
Občina E-odpadki Odpadne baterije Število zbiralnikov

GORNJI GRAD 239 35 1

LJUBNO 210 34 2

LUČE 79 13 1

NAZARJE 514 80 3

SOLČAVA 173 24 1

ŠMARTNO OB PAKI 249 40 3

ŠOŠTANJ 157 25 2

VELENJE 2.499 373 25

SKUPAJ 4.120 624 38

E-CIKLIRANJE V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Kdaj se bosta mozirska in rečiška občina pridružili projektu 
LIFE Gospodarjenje z e-odpadki?

Zbiralnike so od Zeosa prevzeli župani in predstavniki petih občin Zgornje Savinjske doline sredi 
lanskega leta. (Foto: Jože Miklavc)

V družbi Zeos so z lanskim letom priče-
li z izvajanjem petletnega projekta oza-
veščanja na področju pravilnega ravna-
nja z e-odpadki (električno-elektronska 
oprema) in odpadnimi baterijami z nas-
lovom LIFE Gospodarjenje z e-odpadki 
s sloganom E-cikliraj. V sklopu projekta 
vzpostavljajo mrežo zbiranja električnih 
odpadkov in odpadnih baterij, saj želijo 
omogočiti čim lažji dostop za oddajo to-
vrstnih odpadkov na prava mesta. K pro-
jektu so večinsko pristopili tudi v Zgornji 
Savinjski dolini.

V MOZIRJU IN NA REČICI NE E-CIKLIRAJO 
PREKO ZEOSA

Izvajalci so postavili zbiralnike širom Sloveni-
je, zelene kote v večjih trgovskih središčih, kjer 
se prodaja e-oprema, in mobilne zbiralnike v 
vseh slovenskih regijah. Družba Zeos je z obči-
nami in javnimi službami za ravnanje z odpad-
ki postavila 282 uličnih zbiralnikov v Šaleški in 
Zgornji Savinjski dolini, na Celjskem ter še na 
nekaterih večjih območjih države. Do konca le-
ta 2017 bo nameščenih preko 500 zbiralnikov 
e-odpadkov. Sistem so v sodelovanju s komu-
nalnim podjetjem PUP Saubermacher vzposta-
vili v naših petih občinah, ne pa v mozirski in re-
čiški, kjer imajo komunalno službo urejeno s Ko-
munalo Mozirje. 

PROJEKT NAGOVARJA K EKOLOŠKI 
OZAVEŠČENOSTI

Projekt LIFE nagovarja k odgovornemu ravna-
nju z e-odpadki in odpadnimi baterijami celotno 
Slovenijo. Z delom bodo v Zeosu ponekod nada-
ljevali tudi v tem letu, torej še ni zamujena prilož-
nost, da se mu pridružijo ostale občine. Dejstvo 

pa je, da je število zbiralnikov omejeno in posle-
dično tudi ta možnost.

NADZOR IN TRIMESEČNO PRAZNJENJE 
Zeos zbiranje nadzoruje in prazni zbiralnike. 

Odpadne materiale, uničene električne in elek-
tronske aparate ter baterije reciklira do uporab-
nih, dragocenim materialov, ki jih kot surovino 
vključuje različna industrija, neuporabni škodlji-
vi odpadki pa so predmet strokovnega uničeva-
nja. V ta namen beležijo zbrane količine po vsa-
ki posamezni lokaciji, občini in regiji. Zbiralnike 
praznijo trimesečno oziroma po potrebi glede 
na izkušnje. Prav v tem času bo izvedeno nas-
lednje praznjenje v Nazarjah, Gornjem Gradu, 
Lučah, Solčavi in na Ljubnem ob Savinji. 

E-ODPADKI NISO KONČALI V NARAVI
V treh mesecih so na območju Saša regije 

zbrali 4.120 kg e-odpadkov in 624 kg odpadnih 
baterij v 38 uličnih zbiralnikih. V naši dolini so 
skupaj zbrali preko 1.400 kosov nevarnih oziro-
ma škodljivih odpadkov, od tega 1.215 e-naprav 
in 186 baterij. Da gre za ozaveščene občane, 
pove tudi podatek, da so v zabojnike odvrgli le 
približno štiri odstotke neustreznih odpadkov. 

Odpadki nadaljujejo svojo pot v Zeosov proces 
obdelave in predelave. Male aparate in material ob-
delajo v Sloveniji, predelavo baterij in recikliranje pa 
izvedejo v sodelovanju s tujimi partnerji. Vse navede-
ne storitve so za občine in seveda posledično obča-
ne brezplačne, zato je škoda, da bi se zatekali k pre-
govoru, priložnost zamujena ne vrne se nobena.

Ob pripravi prispevka smo izvedeli, da se bo 
menda že v letošnjem letu premaknilo tudi v ob-
činah, ki tovrstne odpadke v sodelovanju s Ko-
munalo Mozirje zbirata in ločujeta na drugačen 
način.

Jože Miklavc

Družba ZEOS je ustanovljena na podlagi zah-
tev Direktive 2002/96/ES Evropskega parla-
menta in sveta o odpadni električni in elektron-
ski opremi ter odločitve proizvajalcev/pridobi-
teljev/uvoznikov EE opreme v Sloveniji, da svo-
je okoljske obveznosti, ki izhajajo iz t. i. razširje-
ne odgovornosti proizvajalcev izpolnjujejo v ob-
liki skupne sheme.
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Aktualno

MESEC KULTURE V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Zaslužnim kulturnikom 
podeljena priznanja

Dan pred kulturnim praznikom 
se je na Ljubnem ob Savinji odvi-
la osrednja proslava, na kateri so 
podelili priznanja mozirske obmo-
čne izpostave Javnega sklada RS 
za kulturne dejavnosti (OI JSKD) 
zaslužnim kulturnim delavcem in 
ustanovam. Zlato jubilejno prizna-
nje sklada je ob 40-letnici prejelo 
Kulturno društvo Godba Zgornje 
Savinjske doline. Srebrno jubilejno 
priznanje sklada so podelili Meša-
nemu pevskemu zboru Kulturnega 
društva Ljubno ob Savinji ob 10-le-
tnici delovanja.

Priznanje Sveta OI JSKD za po-
sebne dosežke v letu 2016 so 
prejeli lutkovna skupina Eci pec 
OŠ Luče, Otroški pevski zbor OŠ 
Mozirje, OŠ Nazarje, Veliki fac-
ki OŠ Gornji Grad, Kvintet Sonč-
nice, Folklorna skupina Oštarija 
DU Bočna, Ljudski pevci KD Ra-
duha Luče in Ljudski godci DU 
Luče. Jubilejno priznanje je pre-
jel Franc Goltnik, priznanja sveta 
pa so prejeli Katarina Fužir, Zvon-
ka Kladnik, Anica Stakne in Rosa-
na Štiglic.

ŠS

JE BOLNICA TOPOLŠICA NA TNALU UKREPOV ZDRAVSTVENE REFORME?

Župan Kontič pozval zdravstveno 
ministrstvo k odgovorom

Župan Mestne občine Velenje 
Bojan Kontič je naslovil posebno 
pismo zdravstveni ministrici Miloj-
ki Kolar Celarc o domnevni nameri 
ministrstva za združitev Bolnišnice 
Topolšica in Univerzitetne klinike za 
pljučne bolezni in alergije Golnik. 
To vprašanje zadeva vse občine 
Saša regije ter njihove občane, saj 
je populacija vezana na bolnišnico 
s specialističnimi ambulantami.

ZAHTEVA PO INFORMIRANOSTI 
LOKALNE SKUPNOSTI

V izjavi za javnost s strani župa-
na Kontiča je zapisano: »Od mini-
strice želimo pridobiti informacije 
iz prve roke, če so te namere resne 
in ali so morda že v fazi priprav na 
združitev obeh javnih zavodov.« Če 
je v tako imenovani reformi sloven-
skega zdravstva, ki v tem času do-
biva tudi konkretne vsebine, tudi že 

večkrat poizkušano radikalno ukre-
panje in spreminjanje sedanje or-
ganiziranosti bolnišnice v Topolši-
ci, to še kako zadeva tudi lokalno 
skupnost tega področja ter prebi-
valstvo desetih in več občin.

KAJ BI POMENILA TAKŠNA 
ODLOČITEV?

Po besedah, zapisanih v pismu, 
bi takšna odločitev pomenila spre-
menjene okoliščine pri razume-
vanju vloge Bolnišnice Topolšica 
in poseg v dosedanje razvojne in 
strateške dokumente občin v Zgor-
nji Savinjski in Šaleški dolini. Župan 
Kontič je ministrici Kolar Celarčevi 
predlagal, da se udeleži sestanka 
županov Zgornje Savinjske in Ša-
leške regije, ki bi ga sklicali pose-
bej z namenom razjasnitve tega 
vprašanja. 

Jože Miklavc

GOLTE D. O. O.

Kako dolgo še na tnalu ponudbe in povpraševanja za novo 
lastništvo?!

Smučarski center s hotelom na Golteh je večkrat mednarodno nagrajena 
turistična destinacija, ki je bila v več desetletjih v različnih krizah, a vselej 

rešena v dobro uporabnikov. 

Dokapitalizacija družbe Golte je 
bila na skupščini delničarjev potrje-
na do 15. februarja. To bo tudi »toč-
ka preloma« v večletnih prizadeva-
njih za rešitev zimsko letnega turi-
stičnega centra iz nezavidljivega 
položaja ter ohranitev pred steča-
jem. Dolg družbe do bank je odku-
pilo podjetje Sicom Invest s sede-
žem v Ljubljani.

ROK ZA DOKAPITALIZACIJO 
POTEČE NASLEDNJI TEDEN

O zadnjem dogajanju je direktor 
Golt Ernest Kovač povedal nasled-

nje: »Družba Golte d. o. o. ni v pro-
daji. Vsak družbenik lahko svobod-
no razpolaga s svojim družbenim 
deležem in ga tudi proda in na to 
nima naša družba nobenega vpli-
va. Razpisana pa je bila dokapitali-
zacija družbe z denarno ali stvarno 
dokapitalizacijo. Družbo lahko do-
kapitalizira vsak obstoječi družbe-
nik ali katerakoli fizična ali pravna 
oseba. Glede na vplačan delež se 
spremenijo lastniška razmerja, to-
da v družbi ostanejo vsi obstoječi 
družbeniki. 

Rok za dokapitalizacijo je 90 dni, 

kar poteče 15. februarja. Do da-
našnjega dne, 30. januarja, druž-
ba Golte še ni dobila nobenega ob-
vestila o vplačilu novih denarnih ali 
stvarnih vložkov. Če in ko bi se to 
zgodilo, bomo izvedli vse postop-
ke v zvezi s spremembo družbene 

pogodbe in o tem obvestili najprej 
družbenike in nato javnost.« 

ŠE NAPREJ BODO SKRBELI ZA 
RAZVOJ DRUŽBE

Direktor Kovač je še pojasnil, da 
mora javnost razumeti, da uprava v 
času postopka dokapitalizacije ne 
sme komentirati in podajati informa-
cij, ker bi to lahko vplivalo na sam po-
stopek ali pa bi lahko to bil vzrok za 
morebitne izpodbojne tožbe.

Uprava družbe je s strani ban-
ke seznanjena, da je bil kredit, ki ga 
ima družba iz naslova izgradnje 
hotela, prenesen na drugo pravno 
osebo, s katero potekajo dogovori 
o reprogramu in pričakujejo, da bo 
sporazum v kratkem dosežen. 

Kovač je zaključil z besedami: 
»Dokler se ne bo zgodilo karkoli v 
tej smeri, bomo še naprej skrbeli za 
razvoj družbe in omogočali našim 
obiskovalcem kar se da najboljše 
možne storitve.«

Tekst in foto: Jože Miklavc
Direktor Golt Ernest Kovač: »Vsak 

družbenik lahko svobodno razpolaga 
s svojim družbenim deležem in 

ga tudi proda in na to nima naša 
družba nobenega vpliva.«
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Gospodarstvo

15. SEJA UPRAVNEGA ODBORA SAVINJSKO-ŠALEŠKE GOSPODARSKE ZBORNICE

Državni prostorski načrt za hitro cesto Šentrupert-Velenje ključni 
dosežek zadnjega obdobja

Razprava na 15. redni seji SŠGZ je bila v veliki meri posvečena delovanju in financiranju zbornice. 
(Foto: Slavica Tesovnik)

Upravni odbor Savinjsko-šaleške gospodar-
ske zbornice (SŠGZ) se je na 15. redni seji, 26. 
januarja, seznanil z delovanjem in razvojnimi 
smernicami podjetja Mega M, razprava pa je bi-
la v veliki meri posvečena delovanju in financi-
ranju zbornice. Ob tem je upravni odbor podprl 
projekt vključevanja starejših in manj izobraže-
nih zaposlenih v izobraževanje, ki ga izvaja Ljud-
ska univerza Velenje, potrjen pa je bil tudi razpis 
za zbiranje in ocenjevanje inovacij v regiji za le-
to 2017.

HITRA CESTA KLJUČNI DOSEŽEK IN PRIHODNJI 
IZZIV ZBORNICE

Dolgoletne aktivnosti zbornice so pripeljale 
do državnega prostorskega načrta (DPN) za hit-
ro cesto, sledi pa nadaljevanje z aktivnostmi, je 
uvodoma povedala predsednica SŠGZ dr. Cvet-
ka Tinauer. Ob tem je spregovorila o delovanju 
v preteklih letih, ki je v začetku letošnjega leta 
privedlo do sprejema DPN. Člani SŠGZ in osta-
la podjetja se zavedajo pomembnosti omenje-
nega dosežka, vendar hkrati opozarjajo na nuj-
nost takojšnjega nadaljevanja s prizadevanji za 
pridobitev gradbenega dovoljenja. To naj bi se 
zgodilo leta 2018, leto kasneje pa naj bi se zače-
la gradnja ceste.

PREDLOG NOVEGA MODELA ČLANARINE DO 
NASLEDNJE SEJE

O realizaciji sklepov zadnje seje upravnega 
odbora je spregovoril direktor SŠGZ mag. Fran-
ci Kotnik in ob tem podal povzetek ugotovitev iz 
pogovorov s predstavniki večjih članic SŠGZ. Dve 
tretjini slednjih se je do predloga spremembe čla-
narine opredelilo pozitivno, KLS Ljubno pa predla-
ga alternativni model, ki bi vseboval več kriterijev. 
Strokovna služba SŠGZ bo zato do naslednje se-
je pripravila simulacijo alternativnega modela za 
podjetja z več kot 30 zaposlenimi, ki bi namesto 

dosedanjega kriterija mase bruto plač upošteval 
število zaposlenih in obseg prihodkov.

PODPORA BREZPLAČNEMU IZOBRAŽEVANJU 
ZAPOSLENIH 

Država je zagotovila sredstva za izobraževa-
nje zaposlenih, in sicer tistih nad 45 let in z izo-
brazbo do srednje poklicne šole, je povedala di-
rektorica Ljudske univerze Velenje Brigita Kropu-
šek Ranzinger. Gre predvsem za programe s 
področja informacijsko komunikacijske tehno-
logije. Lastna motivacija potencialnih udeležen-
cev v omenjeni kategoriji zaposlenih je relativ-
no nizka, zato je dobrodošla vzpodbuda delo-
dajalcev. Direktorica Plastike Skaza Tanja Skaza 
je predstavila primer dobre prakse v njihovem 
podjetju, podobno pozitivne izkušnje imajo, kot 
je povedal član uprave Matija Petrin, tudi v pod-
jetju BSH Hišni aparati Nazarje.

DIGITALIZACIJA TEMA LETOŠNJE RAZVOJNE 
KONFERENCE

SŠGZ letos načrtuje kar nekaj poslovnih do-
godkov, zato so v goste povabili izvršnega di-
rektorja Planeta GV Petra Ribariča. Kot strokov-
njak s področja organizacije in izvedbe dogod-
kov je predstavil ključne elemente za odličnost. 
Pričakovanja udeležencev so danes zelo viso-
ka, zaznati pa je upad interesa za udeležbo tu-
di na brezplačnih dogodkih. SŠGZ bo predvido-
ma konec marca organizirala letošnjo razvojno 
konferenco regijskega gospodarstva, ki bo pos-
večena digitalizaciji. Le-ta je razvojna tema tudi 
v Mestni občini Velenje, saj želijo razviti »pame-
tno mesto«, je povedal podžupan Peter Dermol 
in izrazil prepričanje, da na tem področju obsta-
ja obilo možnosti za medsebojno povezovanje 
in sodelovanje.

Slavica Tesovnik

ZDRUŽENJE TURISTIČNIH KMETIJ 

Izšel je nov katalog turističnih kmetij Slovenije 
Po nekaj letih sta Slovenska tu-

ristična organizacija in Združenje 
turističnih kmetij Slovenije ponov-
no izdala brošuro, v kateri so pre-
gledno predstavljene kmetije, ki 
se pri nas ukvarjajo s turizmom. 
Med dvanajstimi slovenskimi re-
gijami se predstavlja tudi Savinj-
ska, v tem okviru pa številni po-
nudniki z zgornjesavinjskega ob-
močja.

Na začetku publikacije so pred-
stavljene splošne značilnosti slo-
venskega podeželja in njegove 
gastronomske ponudbe. Med dru-
gim je kot značilnost izpostavljen 
zaščiteni zgornjesavinjski želodec. 
Savinjska regija je predstavljena z 
motom Zeleno kraljestvo. 

Ob opisih sedemnajstih zgor-
njesavinjskih kmetij, ki ponujajo 
gostom različne možnosti nasta-

nitve, prehrane in doživljajev, so 
dodani tudi vtisi gostov. Ti opisu-
jejo svoje doživljanje gostoljub-
nosti, naravnih lepot, neokrnjene 
narave in miru. Prav takšna po-
zitivna mnenja, ki gredo tudi od 
ust do ust, so najboljša promoci-
ja, ki privabi v naše kraje marsi-
katerega bodisi tujega ali doma-
čega gosta. 

Marija Lebar



Savinjske novice št. 6, 10. februar 2017 7

Gospodarstvo, Iz občin

OBČINA LJUBNO

Tešanović imenovan za vršilca 
dolžnosti direktorja 

Radenko Tešanović je v. d. 
direktorja občinske uprave Ljubno. 

(Foto: Marija Lebar) 

Občinska uprava Občine Ljub-
no je v sredini decembra ostala 
brez direktorja, ko je s tega mes-
ta odšel Blaž Presečnik. Občina 
je zato nedavno objavila razpis 
za prosto delovno mesto direktor-
ja občinske uprave. S 1. februar-
jem je župan Franjo Naraločnik za 
čas do zaključka razpisa imeno-
val vršilca dolžnosti direktorja ob-
činske uprave. To je postal Raden-
ko Tešanović, ki je bil pred časom, 
sicer za omejeno obdobje, že za-
poslen kot sodelavec na občinski 
upravi.

Marija Lebar

TRGOVINA MATEJKA NA LJUBNEM OB SAVINJI

Prve stranke so po nakupu 
pogostili

Mateja Grčar (levo) in trgovka Jožica Očkerl bosta poskrbeli, da se bodo 
kupci v trgovino Matejka radi vračali. (Foto: Štefka Sem)

V soboto je na Ljubnem ob Savi-
nji vrata odprla nova živilska trgo-
vina Matejka. V prostorih nekdanje 
trgovine Peternelj je svojo poslovno 
priložnost videla samostojna pod-
jetnica Mateja Grčar s Polzele. 

Po tehtnem premisleku se je od-
ločila, da se poda na svoje. V tr-
govini nudijo izdelke raznih bla-
govnih znamk, saj nimajo nobe-
ne franšize. Grčarjeva je dejala, 
da bodo svojo ponudbo prilaga-
jali strankam in se dodatno zalo-

žili z izdelki, po katerih bo povpra-
ševanje.

Na jutro otvoritve je stranke ča-
kala bogata pogostitev, harmoni-
kar, ki je skrbel za dobro voljo, v tr-
govini pa otvoritvene cene. Grčarje-
va je prvi dan imela veliko podporo 
družine, ki je pomagala, da so kup-
ci odhajali zadovoljni in se bodo ra-
di vračali. Poleg prijaznosti stavijo 
tudi na ugodne cene in lokacijo, ki 
je tik ob glavni cesti. 

ŠS

MEGA M IZ VELENJA IN NAPREDNE KOMUNIKACIJSKE STORITVE

Celostne rešitve telekomunikacij in informatike za podjetja in 
posameznike

Skrbnica ključnih strank Tajda Lepko 
je podala razvojne smernice podjetja 
Mega M, ki s hitrim razvojem ponuja 

rešitve po meri uporabnika. 
(Foto: Slavica Tesovnik) 

Podjetje Mega M je operater IP 
in mobilne telefonije, ponudnik do-
stopa do interneta in naprednih re-
šitev računalništva v oblaku. Pod-
jetje deluje od leta 2002 s sede-
žem v Velenju, poslovne enote pa 
ima še v Združenih arabskih emi-
ratih, na Hrvaškem, Madžarskem 
in v Avstriji. V prostorih Mega M je 
pred nedavnim potekala 15. seja 
upravnega odbora Savinjsko-ša-
leške gospodarske zbornice. Ob 
tej priložnosti sta prednosti pred 
konkurenco v inovativnem pristo-
pu predstavila direktor mag. Ma-
tej Meža in skrbnica ključnih strank 
Tajda Lepko.

IZKUŠNJE IN STRATEGIJA 
PRIHODNOSTI

Ekipa 25-ih redno zaposlenih 
skupaj z desetimi zunanjimi sode-
lavci je aktivna na domačem in na 
tujih trgih. V želji in prizadevanjih, 
da do leta 2020 postanejo vodilni 
ponudnik celovitega pristopa tele-
komunikacijskih rešitev, je podje-
tje inovativno pristopilo k projek-
tom s kar se da najhitrejšim vpe-
ljavanjem strokovnih novosti. Iz-
kušnje podjetja na področju veli-
kega obsega kažejo na dobro po-

znavanje naročnikovih skrbi pri 
optimiziranju poslovnih procesov, 
zmanjševanju operativnih stro-
škov in pri zahtevah po vrnitvi stro-
škov investiranja.

RAČUNALNIŠTVO V OBLAKU ZA 
PODJETJA 

Podjetje Mega M je postalo leta 
2015 operater mobilne telefonije, 
danes pa že ima postavljene nove 
razvojne priložnosti za prihodnje 
desetletje. V zadnjih letih je inve-
stiralo v lastno infrastrukturo raču-
nalništva v oblaku, ki jo tržijo pod 
novo blagovno znamko mCLOUD. 
Ta podjetjem omogoča najem in-
formacijskega sistema, s katerim 
pridobijo zmogljiv, varen in tehno-
loško napreden IT sistem, za ceno 
mesečne naročnine, brez začetne 
investicije.

NOVOSTI ZA FIZIČNE 
UPORABNIKE 

V Mega M so usmerjeni tudi k 
celovitemu reševanju mobilne te-
lefonije, televizije, IP telefonije in in-
terneta za fizične uporabnike. Dela-
jo na povezovanju ogromne količi-
ne naprav z vgrajenimi senzorji, ki 
bolj ali manj samostojno komunici-

rajo med seboj in z najrazličnejši-
mi aplikacijami. To bo v prihodnosti 
pomenilo pametne rešitve na po-
dročju zdravstva in zdravega živ-
ljenja, povezave v »pametnem do-
mu«, kot je upravljanje bele tehni-
ke preko mobilne naprave, ali pla-
čevanje parkirnine preko avtomati-
zirane izmenjave informacije s »pa-
metnim mestom«. 

Storitve z dodano vrednostjo bo-
do v prihodnje skrbele za dodatne 
tržne kanale preko telekomunika-
cij, izboljšave sledijo pri upravlja-
nju klicev glede na koledar klicane-
ga, namesto tona klicanja pa bodo 
stranke s storitvijo Mega M lahko 
poslušale glasbo ali oglasno spo-
ročilo sponzorja.

Slavica Tesovnik
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MAG. SIMONA MOLIČNIK IZ LUČ

Ljubiteljica klasične glasbe življenje 
posveča ljudski glasbi in si želi, da 

ne bi nikoli zamrla

Mag. Simona Moličnik prihaja iz 
Luč, že dvajset let se ukvarja s slo-
vensko glasbeno dediščino, zadnjih 
devet let pa ustvarja radijsko oddajo 
Slovenska zemlja v pesmi in besedi, 
ki je lani praznovala 50 let. Njeno živ-
ljenje je glasba, to se čuti v vsaki be-
sedi, v vsakem stavku. Je tudi mami-
ca dveh otrok. Hčerka Špela zaključu-
je škofijsko klasično gimnazijo in bo 
kljub glasbeni izobrazbi šolanje na-
daljevala v drugi smeri, medtem ko 
se bo sin Matevž, kitarist, preizkusil 
na sprejemnih izpitih na konservato-
riju za glasbo. Rada se vrača v Luče, 
kjer pri sestri Tadeji in njeni družini 
preživlja čas v naravi. Za ljubiteljico 
glasbe je prav zanimivo, da rada ži-
vi tudi v tišini, čeprav je zaradi njene 
službe takšnih priložnosti premalo.

- Oddaja Slovenska zemlja v pesmi in bese-
di je srečala abrahama. Vi jo vodite devet let. 
Kakšni so njeni začetki?

Oddaja Slovenska zemlja v pesmi in besedi je 
ena najstarejših oddaj prvega programa Radia 
Slovenija. Začela se je 21. oktobra 1966, med pr-
vimi pa so v njej nastopili tudi lučki pevci. Zasno-

ga glasbenega dela za simfonični orkester in k 
sodelovanju povabili skladatelja Alda Kumarja. 
Delo so krstno izvedli člani radijskega simfonič-
nega orkestra, dirigiral je Simon Krečič. 

Prireditev s pomenljivim naslovom Skozi 
prostor in čas je bila celovito, zgodbeno zamiš-
ljena. Nisem želela predstavljati posameznih 
točk, ampak zgodbo, ki se je skozi pesem, pri-
poved, godčevsko muziko in glasbo simfonične-
ga orkestra udejanjila na odru. Ljudska glasba 
našega prostora je izrazno zelo močna, seveda, 
če je na tak način predstavljena. 

Po glasbeni plati si upam trditi, da to ni ne-
kaj, kar nam bi bilo všeč, ljudsko glasbo mora-
mo dejansko razumeti v zgodovinskem, socio-
loškem in geografskem kontekstu, razumeti mo-
ramo življenja ljudi, ki to glasbo podajajo. V tej 
glasbi se izražajo trpkost, bolečina, veselje, is-
krenost ... Vsa čustva, ki določajo slovenskega 
človeka. Zanimivo je tudi to, da gre za označitev 
prostora. Ti ljudje pojejo tako, kot jih je oblikova-
la narava. Glas pove, od kot prihajajo. Hribi, do-
line, gore, apnenec, vse to se izraža v melodiki 
in besedilu, v načinu petja. V vseh teh parame-
trih, ki pač določajo ljudsko glasbo. In te stvari 
so zelo močne. 

Mislim, da se je na odru Cankarjevega do-
ma to dejansko zgodilo. Dogodek je bil čustve-
no nabit, dvorana je bila polna. Mene je prese-
netilo dejstvo, da so mi kolegi, tudi glasbeni ure-
dniki na radiu, ljudje, ki se jih težko še kaj čustve-
no dotakne, dejali: »Veš kaj, v očeh so bile sol-
ze.« To me je dejansko presenetilo. Taki trenut-
ki so zelo redki. Danes sploh, ko smo obreme-
njeni in bombardirani z onesnaženostjo hrupa 
in glasbe, ki povzroča hrup. Potem vidiš, da je to 
nekaj ta pravega.

- Od kot vam ljubezen do ljudske glasbe? Kje 
se je to začelo, doma v Lučah? 

Sigurno. Okrog mene je bila vedno pesem. 
Jaz sem s tem odraščala. Lučani so zmeraj ve-
ljali za dobre pevce. Tudi pri nas v širši druži-
ni se je kar naprej pelo, še posebej po mami-
ni strani. Mama in stari starši so bili zelo dobri 

Simona Moličnik, magistrica muzikologije, 
urednica za ljudsko glasbo na Radiu Slovenija 

(Foto: Štefka Sem)

vali so jo sodelavci glasbenonarodopisnega in-
štituta, ki je bil ustanovljen že mnogo let prej, že 
leta 1934. Ideja se je porodila v glavi tedanje-
ga predstojnika, dr. Valensa Voduška. Odda-
jo so prvo desetletje pripravljali: dr. Zmaga Ku-
mer, Julijan Strajnar, Mirko Ramovš in dr. Mar-
ko Terseglav. 

Leta 1977 je prišla na svoje prvo delovno 
mesto moja predhodnica, kolegica Jasna Vida-
kovič in na nacionalnem radiu je bila ustanovlje-
na redakcija za ljudsko glasbo. Kolegica Jasna 
je vztrajala vse svoje delovno obdobje. Tudi na 
terenu slovenskega podeželja je utrdila to odda-
jo. Ljudje so jo vzeli za svojo in zelo radi sodelo-
vali. Tako da sem imela dobro pripravljen teren, 
ko sem Jasno zamenjala. 

Moram reči, da se mi je odprla ena zelo široka 
pot na to delovno mesto. Pravzaprav zelo logič-
na pot z Jasno Vidakovič, s katero sva namreč 
sodelovali že prej. Kajti Jasna Vidakovič je zelo 
rada snemala v Lučah.

- Ob 50-letnici oddaje ste pripravili prav po-
seben dogodek, in sicer prireditev, ki ste jo 
poimenovali Skozi prostor in čas. Kako ste jo 
zasnovali?

Obletnice so vedno priložnost za nekaj lepe-
ga. Pokazala se je priložnost in posluh mojih 
nadrejenih, tudi direktorja Radia Slovenija, gos-
poda Miha Lampreta in odgovornega urednika 
prvega programa, dr. Andreja Stoparja. Zasno-
vali smo precej veliko reč. Morda formalno obli-
kovno tudi nekaj nenavadnega, en tak podoben 
poskus smo naredili dve leti nazaj. 

Tokrat je bilo zasnovano tako: petdeset let – 
pet terenskih oddaj, ki so zajele vsa področja 
Slovenije in zamejstva. Na teh oddajah smo v ži-
vo predstavili izročilo, ne karkoli, ampak tisto, ki 
resnično živi. Sodelovali so tisti ljudski glasbeni-
ki, tudi pripovedovalci, ki imajo vez z oddajo. Ci-
kel smo poimenovali Skozi prostor in čas. Finale 
pa je bila prireditev v Linhartovi dvorani Cankar-
jevega doma. Tukaj so sodelovali izbrani ljudski 
glasbeniki iz vseh teh petih pokrajin, ob slovesni 
priložnosti smo spodbudili tudi nastanek nove-

»Mene je presenetilo dejstvo, da so 
mi kolegi, tudi glasbeni uredniki na ra-
diu, ljudje, ki se jih težko še kaj čustve-
no dotakne, dejali: »Veš kaj, v očeh so bi-
le solze.«.

»Hvaležna sem mojim profesorjem Mi-
ri Kelemen, Olgi Klemše in Toniju Acma-
nu za njihovo podporo. Acman me je prip-
ravil za sprejemni preizkus na muzikolo-
giji, kamor sem bila sprejeta.«
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zborovski pevci, prastari oče in stric sta bila or-
ganista in tako dalje. Potem me je pot sicer vo-
dila v klasično izobrazbo. Hodila sem v glasbe-
no šolo v Mozirju. Tudi v Lučah sem vodila pev-
ske zbore.

Potem sem prišla na oddelek za muzikologi-
jo na filozofski fakulteti, kjer sem se usmerila v 
študij zgodovine glasbene umetnosti. Po diplo-
mi sem petnajst let delala v glasbeni zbirki Naro-
dne in univerzitetne knjižnice v Ljubljani. Tam se 
mi je odprlo spoznanje, kako blizu sta si umetna 
in ljudska glasba. Pa vedno se ju je obravnavalo 
in dojemalo zelo ločeno. 

Ljudje so običajno usmerjeni ali samo v kla-
sično ali samo v ljudsko glasbo. Do te združit-
ve pa redkokdaj pride. In težko je potem dojeti, 
da je to pravzaprav eno. Da je to spojeno. No, 
jaz sem bila presrečna, ko se je takrat na radiu 
odprla priložnost. Pravzaprav so mene poklica-
li z radia, če poznam koga, ki bi to delal. In tako 
se je začelo.

- Okrog glasbene šole v Mozirju je prav po-
sebna zgodba, pot do magistrice historične mu-
zikologije pa tudi ni bila kar tako, kajne? 

Ja, mamo sem večkrat prosila, da bi se uči-
la igrati klavir. Ampak mama ni videla potrebe v 
tem, saj smo vendar doma peli. Ko sem za bir-
mo v šestem razredu dobila nekaj denarja, sem 
rekla, da bom kupila pianino. Kot 12-letno dekle 
sem nato sedla na avtobus in šla iskat glasbeno 
šolo v Mozirje in se vpisala.

Žal je bilo to prepozno in se nisem mogla vpi-
sat v srednjo glasbeno šolo. Sem pa poleg obi-
skovanja gimnazije ves čas pridno vadila klavir, 
kasneje še orgle. Hvaležna sem mojim profesor-
jem Miri Kelemen, Olgi Klemše in Toniju Acma-
nu za njihovo podporo. Acman me je pripravil za 
sprejemni preizkus na muzikologiji, kamor sem 
bila sprejeta. 

Oddelek za muzikologijo pa me je potem za-
čaral. Vedno me je zanimalo ozadje glasbe, 
zgodovina, glasba v celostnem smislu. Ni me 
mikalo, da bi se poglobila le v en inštrument, mi-
kala me je glasbena širina.

- Kakšno vlogo ima lučko ljudsko petje v slo-
venski ljudski glasbi? Je čista posebnost v slo-
venskem prostoru?

To je veščina. Danes, v tem času, ko imamo 
vse zapisano, vsak hoče imeti svoj vir. Ohranja-
nje takšne veščine od ust do ust je neverjetno in 
posebno. Velikokrat pravim, da bi se bilo potreb-
no angažirati in to dati na seznam Unescove de-
diščine. 

Kar se tiče šestglasja. Tu ne gre za šestglasje 
v teoretičnem smislu, ampak gre za običajno tri-
glasje. Potem pa se glasovi dodajajo na »treko«, 
potem pa na »štrto«. »Treka« pomeni tretji glas 
nad basom, »štrta« pomeni četrti glas nad ba-
som. Ampak to ni ves čas v liniji. Gre za okra-
ševanje na koncu posameznih fraz. Tako da se 
ob zaključkih fraz sliši ta šestglasni akord. Ker je 
to petje počasno, robato, se dejansko sliši zvoč-
na polnost. Petje na »treko«, ta način poimenu-
jejo v Lučah, »tretko« rečejo v Halozah, »iber« re-
čejo tudi ponekod na Štajerskem ali »cvikanje«, 
način ima torej različna poimenovanja. Ta tretji 
glas nad basom ni več tako redek. 

V zadnjem času se dosti spodbuja tak stari 
način ljudskega petja. Tako, da to ni ena taka ve-
lika posebnost, svojstven je pa glas na »štrto« in 
posebnost lučkega petja je v tem, da je ta glas 
še vedno lep, četudi je zelo visok in da je vedno 
vkomponiran v to homogenost zvoka. Nikjer ne 
štrli. To je svojstvo iz Luč. Četrti glas nad basom, 
tega res ne slišimo nikjer več. Nikjer drugje. 

- To je potem svetovni ali vsaj evropski uni-
kat? 

Ja, prav ta način okraševanja je zelo pose-
ben. Ne morem pa z gotovostjo trditi, da je uni-
kat, bi bilo potrebno še temeljito raziskati. Na av-
strijskem Koroškem najdemo podobne načine, 
vsekakor ne enakih.

Velikokrat sodelujem na kakšnih mednaro-
dnih projektih. Moram reči, da je petje iz Luč za-
res nekaj posebnega. Dejansko je tu doma ob-
čutljiva estetika do harmonije. In te sposobnos-
ti slišanja harmonij, večglasnega petja, dobrega 
vzdrževanja intonacije so izjemne. 

- Ste bili na lučke pevce še posebej ponosni 
po nastopu na prireditvi Skozi prostor in čas? 
Menite, da starejši svoje znanje dobro prenaša-
jo na mlade?

Ja, seveda. To so vendarle moji ljudje. Po pri-
reditvi mi je marsikdo rekel, da so si zapomnili 
njihov nastop in kako lepo prepevajo. Pa sploh 
niso vedeli, da sem tudi jaz iz Luč. 

Zelo sem vesela, da ta tradicija ni prekinjena, 
ker je že bilo tako, da so starejši že malo omaga-
li. Glas se spremeni, težko je vzdržati in je že bi-
lo kar na tanki nitki. Sem bila zelo vesela, da se 
ni nikoli prekinilo. In, da so ti mladi pevci res priš-
li zraven in dajejo krasno barvo. Postali so ena 
»fajn« družba, tako homogena. Velikokrat gre tu-
di za nadaljevanje družinske tradicije petja, sino-
vi nasledijo očete …

- Ljudsko petje, harmonika, vse to je v zad-
njem času pridobilo na veljavi? Pa se lahko 
ljudsko petje kdaj čisto izgubi? Pozabi?

Vse je mogoče. Zdaj v času globalizacije je 
ljudsko petje seveda začelo zelo zamirati, tudi 
cenjeno ni več ne v slovenskem ne v kateremkoli 
drugem prostoru. Človek želi vedno več. Že s po-
javom narodno zabavne glasbe, so bili ti ljudski 
godci vse tišji, dokler niso povsem utihnili. 

Včasih je bilo ogromno plesnih figur, hkra-
ti je bilo zelo veliko zanimivih ritmičnih obraz-
cev, ki so se potem postopno skrčili na dva: val-
ček in polko. Enako je bilo z ljudskimi glasbili, 
ki so bila preprosta, ampak tiha, pa še hitro so 
se razglasila. Oprekelj, žvegla, drumlca, gosli, 
harmonika trieština in druga ljudska glasbila 
so izginila. 

Potem je prišel radio. Za radiem se je kma-
lu pojavila narodno zabavna glasba. Prišla je 
glasnejša harmonika, ki je omogočala, da je 
en sam človek ustvaril polnozvočno, akordično 
glasbo in bil godec. Harmonika je preplavila vse 
ostalo, potem se je vse začelo preobračati v na-
rodno zabavno glasbo. 

Le-ta je bila bolj primerna predvsem za ra-
dijske medije. Ljudje pa takšne stvari zelo hitro 
prevzamejo. Tako da je ta proces spreminjanja 
seveda navzoč tako v inštrumentalni kot v vokal-
ni ljudski glasbi. Sicer pa nikoli ni bilo drugače. 
Ljudska glasba je – tako kot vsaka druga zvrst – 
glasba ljudi in kot taka se vedno spreminja.

- Pri svojem delu uživate, verjetno imate še 
cilje v zvezi z glasbo, ki ne spadajo samo v va-
šo oddajo?

Veliko je še stvari, ki bi jih rada naredila, a žal 
mi služba ne dopušča. Delo na radiu je zelo le-
po in hkrati zelo stresno. 

V letošnjem letu upam na izdajo zvočnega al-
buma, za katerega smo z ljudskimi pevci iz Luč 
že posneli skladbe, le do izdaje še mora priti, kar 
pa je povezano s financami.

Zelo rada bi večkrat prišla v Zgornjo Savinj-
sko dolino, kjer je v glasbenem smislu še veliko 
za postoriti. Predvsem si želim, da bi tukajšnji 
ljudje bolj cenili, kar imajo. Včasih se mi zdi, da 
so ljudski pevci iz Luč bolj cenjeni drugod kot 
doma.

Skladatelj Blaž Arnič v Lučah nima spo-
minske sobe, tudi tega bi se bilo prijetno lotiti, pa 
še cel kup drugih stvari, ampak, kot sem že rek-
la, poleg službe, ki terja veliko terenskega dela, 
bo to težko.

- Vaši dnevi so prepleteni z ljudsko glasbo, 
kakšni glasbi pa radi prisluhnete na poti v avto-
mobilu ali doma?

Naklonjena sem klasični glasbi vseh obdobij 
in vseh zvrsti, še posebej imam rada staro glas-
bo. Od skladateljev mi je nemara najbližji Jo-
hann Sebastian Bach. Rada hodim na koncerte 
v Cankarjev dom, Slovensko filharmonijo ali po-
leti na glasbene festivale. Zelo rada pa imam tu-
di tišino, gozd, naravo, žuborenje potočka … Am-
pak tišine je premalo in jo zato toliko bolj cenim.

- Se radi vračate v Luče?
Ker živimo v centru Ljubljane, se radi odmak-

nemo v Luče, kadar se le da. Vikendi, ko uživa-
mo pri sestri Tadeji, ko se bratranci družijo, ko se 
sprostimo, so zelo lepi. Žal pa je teh priložnosti 
zaradi vseh drugih obveznosti premalo.

Pogovarjala se je Štefka Sem

»Moram reči, da je petje iz Luč zares ne-
kaj posebnega. Dejansko je tu doma ob-
čutljiva estetika do harmonije. In te spo-
sobnosti slišanja harmonij, večglasnega 
petja, dobrega vzdrževanja intonacije so 
izjemne.«
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ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE 

Je vrhunec gripe že za nami ali 
šele prihaja?

V preteklem tednu so se tudi na 
območju Zgornje Savinjske doline 
močno razširila gripi podobna viru-
sna obolenja. Po besedah direkto-
rice Zgornjesavinjskega zdravstve-
nega doma Nazarje Darje Es je bi-
lo v ambulantah zaznati več prime-
rov virusni obolenj. Koliko od teh je 
bilo obolelih za gripo, težko ocenijo, 
saj testirajo le majhen del bolnikov. 
Nekateri bolniki tudi samo pokličejo 
zdravnika, da ne širijo bolezni med 
druge. Je pa letošnja oblika gripe tež-

ja, predvsem prizadene starejše ljudi, 
ki imajo katero od kroničnih bolezni. 

V tej sezoni se je v celotni Zgor-
nji Savinjski dolini cepilo okrog 
400 ljudi. 300 se jih je cepilo v jav-
nem zavodu, nekaj tudi pri koncesi-
onarjih. S cepljenjem so letos v za-
vodu zaključili. Ljudem, še posebej 
tistim, ki imajo katero od kroničnih 
bolezni, priporočajo, da razmislijo 
o prednostih cepljenja in se za to 
odločijo pred naslednjo zimo.

ŠS
MEDNARODNO TEKMOVANJE HARMONIKARJEV ZA NAGRADO AVSENIK

Špela Bider s klavirsko 
harmoniko do zlatega 

priznanja

Špela Bider je na Mednarodnem 
tekmovanju harmonikarjev za 
nagrado Avsenik osvojila zlato 
priznanje v kategoriji klavirska 

harmonika. 
(Fotodokumentacija ŠB)

Zadnji konec tedna v januarju se 
je v Begunjah na Gorenjskem od-
vijalo 11. Mednarodno tekmova-
nje harmonikarjev za nagrado Av-
senik. Špela Bider, ki obiskuje Glas-
beno šolo Nazarje, se je s tekmo-
vanja vrnila z zlatim priznanjem. V 
kategoriji B – klavirska harmonika 
si je za svoj nastop prislužila 96,83 
točke in zasedla četrto mesto.

Špela se že šesto leto uči igranja 
na klavirsko harmoniko pod men-
torstvom Tomaža Gučka, redno se 
udeležuje tudi tekmovanj. »Takrat 
šestletna Špela je prišla na spre-
jemni izpit trdno odločena, da bo 
igrala harmoniko. Je zelo talenti-
rana glasbenica z zelo lepo razvi-
tim pevskim posluhom,« se začet-
kov spominja mentor Guček in do-
daja, da bi želel, da bi se Špela z 
glasbo ukvarja še naprej in morda 
nadaljevala s srednjo stopnjo glas-
benega izobraževanja.

Barbara Rozoničnik

PODELJENE PREŠERNOVE NAGRADE AKADEMIJE ZA GLASBO

Med nagrajenci tudi Zgornjesavinjčanka Kristina Golob

Pianistka Kristina Golob iz Robanovega Kota je prejela nagrado za kakovost 
in izjemne umetniške dosežke, ki presegajo redne študijske okvirje. 

(Foto: Marija Šukalo)

Akademija za glasbo ljubljan-
ske univerze je pred časom pode-
lila Prešernove nagrade za študij-
sko leto 2015/2016. Med desetimi 
nagrajenci akademije je tudi Zgor-

njesavinjčanka Kristina Golob iz 
Robanovega Kota. 

Umetniška komisija je pianistki, 
ki študira pod mentorstvom redne-
ga profesorja Hinka Haasa, podeli-

la nagrado za izvedbo Koncerta za 
klavir in orkester v a-molu Edvarda 
Griega. Koncert je izvedla s Simfo-
ničnim orkestrom Slovenskega na-
rodnega gledališča Maribor lan-
skega septembra.

Prešernove nagrade devetčlan-
ska komisija podeli študentom za 
kakovost in izjemne umetniške do-
sežke, ki presegajo redne študijske 
okvirje. 

Marija Šukalo
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LJUDSKA UNIVERZA VELENJE BO S PARTNERJI OMOGOČILA BREZPLAČNO IZOBRAŽEVANJE 2000 ZAPOSLENIM

Razgovor z direktorico Brigito Kropušek Ranzinger
- Septembra ste prejeli enkratno novico, da 

ste bili skupaj s partnerji izbrani na javnem raz-
pisu za izvajanje programov Pridobivanje te-
meljnih in poklicnih kompetenc 2016-2019. Za 
kaj pravzaprav gre?

Gre za razpis, ki občanom širše Savinjske re-
gije omogoča brezplačno izobraževanje, ki ga fi-
nancirata Ministrstvo za izobraževanje, znanost 
in šport ter Evropska unija iz evropskega social-
nega sklada. Program je namenjen pridobivanju 
temeljnih in poklicnih znanj, spretnosti in veščin 
(kompetenc), kar naj bi pripomoglo k boljši za-
posljivosti udeležencev. Vesela sem, da nam je 
uspelo skupaj s partnerji, med katere sodijo Šol-
ski center Velenje, Šolski center Slovenske Konji-
ce-Zreče, podjetje Invel d.o.o. ter Zavod Uspešen.
si, pripraviti programe za razpis in tako pridobi-
ti sredstva za brezplačno izobraževanje za zgor-
nje Savinjsko regijo.

- Vemo, da v vaši hiši izobražujete vse staro-
stne skupine, od 5 do 95 let. Komu so tokrat na-
menjeni programi?

Res je, v naši hiši izobražujemo vse starostne 
skupine in velikokrat so razpisi namenjeni brez-
poselnim in starejšim občanom. S tem razpi-
som je po dolgih letih zaznati spremembo v cilj-

ni skupini naše države in Evropske unije. Priza-
devanja gospodarstvenikov in nas izobraževal-
cev so obrodila sadove in tokratni razpis so na-
menili zaposlenim, starejšim od 45 let in s kon-
čano največ 5. stopnjo izobrazbe.

Pripravili smo 167 neformalnih izobraže-
valnih programov. Računamo, da bomo vanje 
vključili cca. 2000 ljudi.

- Pravite, da boste izvedli 167 programov. 
Kakšne vsebine ste pripravili?

Več kot polovica tečajev bo s področja raču-
nalniške pismenosti. Nekaj jih je namenjenih 
zaposlenim, ki še niso delali z računalnikom, 
drugi pa zahtevajo določeno predznanje. Med-
nje spadajo na primer Računalniška in digital-
na pismenost, program za pripravo Power Po-
int predstavitev ter program obdelave podat-
kov z Excel-om. 

Na voljo so tudi programi kreativnega komu-
niciranja ter osnovni tečaj nemščine in malo na-
prednejši tečaj angleškega jezika.

- Nekaj programov je namenjeno bolj pridobi-
vanju poklicnih kompetenc? 

Pripravili smo kar nekaj programov, h kate-
rimi se lahko učinkovito pripravijo na pridobi-

tev novih kvalifika-
cij in po tem prido-
bijo tudi nov poklic. 
Takšni programi so 
Priprave na pridobi-
tev NPK. Pri nas bo-
mo izvajali progra-
ma priprav za so-
bar/sobarica in čis-
tilec/čistilka prosto-
rov. 

- Kako pa pri vas 
potekajo izobraže-
vanja?

Vsa naša izobra-
ževanja so drugač-
na. Naš cilj je na-
rediti našim udele-
žencem vsako sre-
čanje novo doživet-
je. Izobraževanja 
so sproščena, do-
brodošlo je aktivno 
sodelovanje in ko-
mentarji.

Med najbolj ne-
formalna vseka-
kor štejejo progra-
mi usposabljanj za 
življenjsko uspeš-
nost. Tam se bere-
jo knjige, spoznava 

podeželje, gradi na osebni rasti …, skratka pro-
grami delani po meri udeležencev. 

- Sredstva so torej posledica pobud vas izo-
braževalcev in gospodarstva. Je zanimanja ve-
liko?

Podjetja se različno odzivajo na priložnost, ki 
jim jo ponujamo. Nekateri izkoristijo priložnost  
in svojim zaposlenim ponudijo celoten izbor izo-
braževalnih programov, drugim pa je vsaka be-
seda o tem odveč. 

Ob tej priložnosti želim delodajalce spod-
buditi, naj nas čimprej kontaktirajo, da bomo 
sredstva, namenjena izobraževanju njihovih za-
poslenih, dobro investirali v edino silo, ki spremi-
nja svet. V njihove zaposlene.

- Če čez palec ocenimo, je za vsakega vklju-
čenega na voljo cca. 500 EUR za izobraževa-
nje?

Tako je. Za izobraževanje je namenjenega ve-
liko denarja. Upamo, da bodo delodajalci in po-
samezniki izkoristili to priložnost in se vključili v 
izobraževanje. Zgrabiti je potrebno ponujeno pri-
ložnost za brezplačno izobraževanje ter investi-
rati vase ali v svoje zaposlene. Tokrat je vse v ro-
kah ljudi in verjamem, da smo dovolj modri, da 
s skupnimi močni in pridobljenim denarjem na-
redimo nove zgodbe o uspehu. Držim pesti za 
vseh 2000.  

PR

Direktorica Ljudske univerze Velenje 
Brigita Kropušek Ranzinger
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PRIREDITEV OB DNEVU ŠOLE IN SLOVENSKEM KULTURNEM PRAZNIKU V LUČAH

Glasba je del kulture in za kulturo si je treba vzeti čas

Program so s prebiranjem poezije in s skeči 
dopolnili domači učenci. (Foto: Štefka Sem)

Kaja Čopar, Matic Laznik, Florijan Repenšek, Jaka Kranjc in Matic Weiss so sestav s trobili, ki vadijo 
skupaj. Njihov mentor je Jani Šuligoj. (Foto: Štefka Sem)

Zadnji petek v januarju so se pričeli dogod-
ki ob mesecu kulture. Kot prvi so kulturni dan in 
dan šole proslavili na Osnovni šoli Blaža Arniča 
v Lučah. Tam so učenci, ki obiskujejo nazarsko 
glasbeno šolo, pripravili koncert, na katerem sta 
se jim pridružila mladinski in otroški pevski zbor 
iz lučke šole ter nekateri učenci.

OHRANJAJO SPOMIN NA SLAVNEGA 
SKLADATELJA

Na dan šole se spominjajo skladatelja Blaža 
Arniča, ki je živel za glasbo, njegovim stopinjam 

pa sledijo učenci, ki so nastopili. Kar 25 mladih 
glasbenikov se je predstavilo, večina z domače 
šole. Zdravljico je zapel mladinski pevski zbor, 
kasneje je nastopil še otroški zbor, oba pod vod-
stvom Mitje Venišnika. Program so s prebira-
njem poezije in s skeči dopolnili domači učenci.

KULTURA JE HRANA ZA DUŠO
Poleg mnogih drugih stvari v življenju potre-

bujemo tudi kulturo. Skupek lepega in zanimi-

vega, kar so ustvarili naši predniki in kar lahko 
v današnjem času poustvarjajo tudi mladi. Pa 
naj bo to glasba, pisanje, likovno izražanje ali 
kaj drugega. In res je, za kulturo bi si moral čas 
vzeti vsak, so bile besede, ki so bile namenjene 
udeležencem prireditve. Dogodek je s strani na-
zarske glasbene šole koordinirala Katarina Ko-
kovnik, udeležil se ga je tudi njen ravnatelj Jernej 
Marinšek ter nekateri učitelji. 

Štefka Sem

PREDSTAVITEV KNJIGE POSTOPOMA ZAPUŠČATI MISANTROPOLIS

Novo delo izpod peresa kresnikovega nagrajenca Davorina Lenka

Moderator večera Dejan Ikovic (desno) v pogovoru z Davorinom Lenkom 
(Foto: Tjaša Pečovnik).

V prostorih Centra Rinka, v 
Solčavi, so predstavili najnovejšo 
knjigo Davorina Lenka, z naslovom 
Postopoma zapuščati Misantropo-
lis. Z avtorjem se je pogovarjal De-
jan Ikovic, ki je v spremstvu Luka 
Prelesnika poskrbel tudi za glasbe-
ne inserte. 

LENKOVA KRATKA PROZA
Avtor romana Telesa v temi, 

nagrajenega s kresnikovo nagra-
do in kritiškim sitom, je po dobrem 
letu dni v svojem domačem kra-
ju predstavil drugo knjigo. Za njim 
je izredno ustvarjalno leto, ki ga 

je dopolnil z izidom zbirke kratkih 
zgodb. Knjiga je izšla pri založbi 
Center za slovensko književnost. V 
prozi je Lenko nadaljeval z razisko-
vanjem tem telesnosti, spolnosti, 
osvobajanja in dinamike med spo-
loma. V literarnih junakih se odra-
ža tudi avtorjeva samorefleksija, 
saj junaki na začetku stagnirajo, 
nato pa se odprejo.

USTVARJALNOST NE POZNA 
MEJA

Ikovic in Lenko sta v sprošče-
nem pogovoru analizirala nekaj 
posameznih zgodb, ki odražajo 

različna obdobja avtorjevega živ-
ljenja. Obiskovalce sta seznani-
la z dejstvom, da vsaka zgodba 
dopušča številne interpretacije. 
Lenko je prebral nekaj odlomkov 
precizno izrisane proze, ki je pol-
na ironije, fikcije in samozaveda-

nja. Ob zaključku večera je pove-
dal, da kljub izjemno ustvarjalne-
mu obdobju kmalu prihaja že na-
slednja knjiga, Bela pritlikavka, ki 
bo izšla v sodelovanju s Cankar-
jevo založbo. 

Tjaša Pečovnik
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Rože in čarovnije (16)

POZABILI SMO NA ČUDEŽNOST 
NARAVE

Že v prejšnji številki smo omenili zanimivo 
razpravo etnologinje in kulturne antropologinje 
Vlaste Mlakar. Za to številko jo povzemamo po 
časniku Dnevnik. 

Včasih so se z zeliščarstvom ukvarjale v 
glavnem ženske. Zakaj je bilo tako? 

Ljudsko zdravilstvo je slonelo na prastarih iz-
kušnjah, ki so jih naši predniki pridobili z upora-
bo zdravilnih rastlin, in se je z ustnim izročilom 
prenašalo iz roda v rod. Z zdravilnimi rastlina-
mi so se ukvarjale ženske, ki so skrbele za kuha-
nje in dom, a je bilo poznavanje zdravilnih rastlin 
vselej tudi dejavnost posebej izurjenih posame-
znikov, v najstarejših časih vračev in vračk, po-
zneje raznih ljudskih zdravilcev, padarjev in ze-
liščarjev. 

Valvazor navaja, da so bile na Kranjskem še 
v 17. stoletju znane ženske, ki so poznale zdra-
vilna in čarovna sredstva za mnoge bolezni, na-
pitke za preprečitev poroda, ljubezenske napoje 
in še kaj, ljudstvo pa jim je pripisovalo nadnarav-
no moč. Od 19. stoletja sta bili vse pomembnej-
ši medicina in kemija, ljudske zdravilske priprav-
ke pa so izpodrivali lekarniški. Uradna medici-
na pa je ljudske zdravilce imenovala »mazači«, 
»šarlatani«. Vendar so bili preprosti kmečki ljud-
je zaradi slabega gmotnega stanja in oddalje-
nosti od zdravnikov še dolgo prepuščeni lastni 
iznajdljivosti.

Kaj vas je pri preučevanju zelišč v preteklosti 
najbolj presenetilo?

Ljudsko zdravilstvo kot del tradicionalne kul-
ture Slovencev je v marsičem zelo samosvo-
je, nadvse pa preseneča izredna pestrost ljud-
skih imen za zdravilne rastline. Tradicionalno 
znanje o uporabi rastlin razkriva tudi vso iz-
najdljivost naših prednikov, njihov duhovni ra-
zvoj, pogled na svet in naravne pojave – skrat-
ka modrost življenja, ki je izhajala iz tesne po-
vezanosti z naravo.

Naši predniki rastline niso uporabljali le za 
prehrano in zdravljenje, temveč tudi denimo za 
napovedovanje vremena ali rituale. Ali smo oh-
ranili tovrstno znanje? Ali rastline še razume-
mo kot čudežne?

Tradicionalno znanje o rastlinstvu nam raz-
kriva, kako zelo je človeška kultura vezana na 

rastline. Rastline človeku dajejo vse, kar potre-
buje za življenje: bivališče, obleko, hrano, zdra-
vilo, surovine za vsakdanje in obredne predme-
te, rastline so okras človekovega doma, pred-
met krasilne umetnosti in estetskih občutij ter 
religioznega čaščenja. Rastline so namreč tisti 
del naravne in kulturne dediščine, ki se je tisoč-
letja kalil v odnosu človeka do naravnega oko-

lja. S tem, ko smo se odtujili od narave, smo iz-
gubili tudi velik del tega znanja, predvsem pa 
se je spremenil naš odnos do narave, kjer ni 
več svetosti, zato tudi ni čudežev, pač pa le še 
vprašanje dobička.

Katera zelišča so imele ženske nekoč vedno 
doma?

Nekoč so za domače zdravljenje nabira-
li zdravilne rastline, ki so jih posušili za ča-
je. Poleg čajev so pripravljali zeliščna mazila, 
obkladke, obliže, kopeli, namoke v žganje, olje 
ali vino, sirupe, sveže stisnjene sokove in dru-
ge pripravke. Arniko in hermeliko so namakali v 
žganje in ju uporabljali za celjenje ran, šentjan-
ževko so namakali v olje za vtiranje proti revmi, 
trpotec in smrekove vršičke so vlagali v kozar-
ce s sladkorjem in pripravljali sirup za dihala. 
Rane so zdravili z obkladki iz svežih zelišč, kot 
so arnika, rman, trpotec, hermelika. Najbolj pri-
poročljive zdravilne rastline v domači lekarni 
so bile: bezgovo in lipovo cvetje, lapuh, trpotec, 
pljučnik, lučnik, koprive, baldrijan, slezenovec, 
borovnice, pelin, kamilice, kumina, janež, bre-
zovo listje, njivska preslica, rman, žajbelj, me-
ta, melisa, materina dušica, dobra misel, glog, 

ognjič, šentjanževka, šipek in še kakšna. Naši 
predniki so se zavedali tudi neprecenljive zdra-
vilnosti rumenega drena, saj so pojem zdravja, 
ki se kaže v znanem slovenskem reku »zdrav 
kot dren«, povezali prav s to rastlino. Rumeni 
dren deluje na krvni obtok in s tem poživlja ce-
lo telo.

Na koliko teh »arcnij« smo že pozabili, 
pa bi jih morebiti lahko še vedno uporab-
ljali?

To bi težko ocenila, zagotovo pa veliko. Zdrav-
je in zdravljenje je namreč v rokah vsakega po-
sameznika. Nekateri prisegajo na sintetična 
zdravila, spet drugi – in teh je vedno več – na 
zdravila naravnega izvora. Sicer pa bi se mo-
ral vsak zavedati lastne odgovornosti za svoje 
zdravje. To se začne z nami samimi ali kot pravi 
slovenski ljudski pregovor: »Če si močen kot gor-
jača, kaj ti treba je še vrača.«

Kakšen odnos imamo dandanes do zeli-
šč? Zdi se, da smo jih začeli ponovno odkri-
vati.

Tisočletja staro znanje o rastlinstvu in zdra-
vilstvu so naši predniki skrbno varovali, ga do-
polnjevali in prenašali iz roda v rod, kar danes 
predstavlja bogato zakladnico v kulturni de-
diščini Slovencev. Čeprav je prakso zdravljenja 
z zdravilnimi rastlinami po drugi svetovni voj-
ni vztrajno izpodrivala farmacevtska industrija, 
se je del tega znanja ohranil do danes. Ljudje 
na podeželju so zdravilna zelišča še naprej na-
birali za samozdravljenje. V zadnjih desetletjih 
zdravljenje z zdravilnimi zelišči vse bolj naraš-
ča, nabiranje in gojenje zdravilnih zelišč pa je 
vse bolj razširjeno tudi med mestnim prebival-
stvom. Ponovno se uveljavlja poklic zeliščarja, 
ki se ga preverja in potrjuje z nacionalno kva-
lifikacijo.

Ali je kot zeliščar mogoče dostojno žive-
ti?

Kakor v čigavih očeh. O dostojnem življenju 
pa ne bi govorila, saj tega primanjkuje še mar-
sikomu v tej deželi. Bistveno in dragoceno je to, 
da zeliščarji negujejo in ohranjajo znanje o zdra-
vilnih zeleh, ki je v veliki meri podedovano, zato 
je del naše kulturne dediščine, ga dopolnjujejo z 
novimi spoznanji ter nam ponujajo pomoč in lju-
bezen iz narave.

Če bi ta hip zasadili svoj zeliščni vrt, katere 
rastline bi izbrali?

Res je, da sta med mojimi najljubšimi zeliš-
či za čaje dobra misel in materina dušica, ven-
dar bo moj vrt zagotovo mešanica zdravilnih in 
užitnih rastlin ter seveda okrasnih cvetlic. Da ne 
pozabim pehtrana za potičko pa cinije za dob-
ro voljo. 

Nadaljevanje prihodnjič.

Vlasta Mlakar 
(Foto: Jože Resnik)
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TADEJ GRUDNIK NA POTI ŽIVLJENJA

Pogumno srce našlo pot za dva
Ljudje smo polni zgodb, ki jih nizamo na poti življenja. Ene so pri-

jetne, druge postanejo priložnosti za napredovanje in notranje krepi-
jo ter na novo orientirajo človeka, če to seveda dovoli. Mlad mož Ta-
dej Grudnik iz Nazarij je spletel niti življenja z Urubo iz Damaska. Da-
nes živita s šestletnim Jakobom v Nazarjah. Mir v Siriji bi jim pomenil 
največ, saj bi tako življenje steklo po načrtih, ki sta jih Slovenec in Si-
rijka zarisala po poroki.

»Tukaj lahko spiš samo mrtev.« Od-
šel je nazaj k mošeji, se ulegel, a 
za njim je pritekel gospodarjev sin 
in ga povabil v hišo, kjer so mu da-
li večerjo in posteljo. Gospodarjev 
sin je tako s svojo družino, z name-
stitvijo v svojem stanovanju, popra-
vil očetovo nedobrodošlico. 

Kmalu po tem ga je k sebi pova-
bila druga družina. Ko se je že vozil 
s kolesom, je zaslišal klice za sabo. 
Povabilo na obisk je zvenelo neka-
ko nujno. Žena gospodarja je sa-
njala, da bo prišel svetlolas moški, 
ki ga ne smejo spustiti naprej. Res 
ga niso, pri njih je ostal cel mesec, 
čuval otroke in pasel krave ter se 
učil turško iz slovarja, saj v vasici ni 
nihče govoril angleško. V tistem ča-
su je bil udeležen na treh porokah. 

PRIHOD V DAMASK IN ISKANJE 
PRENOČIŠČA

Najbolj plaho je vstopil v Sirijo, 
saj ga je skrbelo neznanje arab-
ščine. Tadej je bil pred tem pol le-
ta vojak na misiji v Afganistanu in 
tam dobil nekakšno podobo isla-
ma in ljudi. Ob vstopu v Sirijo so ga 
tamkajšnji prebivalci zelo presene-
tili z gostoljubnostjo. Vse je zani-
malo, če ima kje spati, spraševa-
li so ga, če je lačen in mu ponuja-

li denar, hoteli so ga peljati z avtom 
in povsod je moral piti čaj. Stereoti-
pi o tamkajšnjih ljudeh in islamu so 
padli. Po prihodu v Damask je iskal 
hostel v ulici Al Abara II. številka 13, 
pa mu je bila sreča mila in je zašel 
na trinajstico v ulici Al Abara I. Potr-
kal je na vrata sedanje žene Urube, 
ona ga je usmerila v pravo ulico.

KO LJUBEZEN POTRKA NA VRATA 
Naslednjega dne ga je gostolju-

ben Sirijec peljal na ogled mesta. 
Ob povratku je opazil odprta vra-
ta kozmetičnega salona, ki ga je 
Uruba takrat ravno urejala za od-

prtje. Prestopil je prag, se ji zahva-
lil za dobro informacijo, ona pa ga 
je povabila na kavo. To je storil klub 
temu, da so ga vsi opozarjali, naj 
ne ogovarja žensk in ne pristopa k 
njim, če ni prisotnih moških. 

Ob povratku v hostel si je kot obi-
čajno hotel zapisati občutke tis-
tega dne, pa ni šlo. Ugotovil je, da 
se je zaljubil. Ko sta pila kavo, mu 
je srce začelo zelo hitro biti in jo je 
vprašal, če ima tudi ona take pro-
bleme. Odvrnila mu je, da dela kot 
tajnica pri srčnem kirurgu in ga na-
ročila na pregled. Ko je bil pregled 
opravljen, je dobil potrdilo zdravni-
ka, da je vse v redu. Po Tadejevem 
odhodu pa je zdravnik vprašal asi-
stentko Urubo: »Kaj za enega zalju-
bljenca si pripeljala k meni?« 

URUBA JE IZ MUSLIMANSKE 
DRUŽINE, TO PA JE BIL TRD OREH

Kljub Tadejevi odločnosti, da se 
poroči z njo, ga Uruba ni resno je-

mala. Njuni pogovori so bili polni po-
dobnih pogledov, pa vendar, za po-
roko z Urubo je moral Tadej sprejeti 
njeno vero. Po razmisleku se je po-
dal peš 50 kilometrov ob obali, da 
se odloči, kaj bo. V sanjah je tiste no-
či presunljivo doživel namig, da ne 
more zavreči ljubljene, zato se je od-
ločil za delanje korakov, ki ju bodo 
pripeljali na skupno pot.

TADEJ SPREJME MUSLIMANSKO 
VERO

Kot edini od treh otrok Tadej ni 
bil krščen. Peljali so ga do imana, 
muslimanskega duhovnika, kjer je 
sprejel pet njihovih načel. V nas-
lednjih petih mesecih je obiskoval 
arabsko šolo in se naučil jezik. Ta-
dej je živel v svojem stanovanju, 
doma pa so zanj urejali dokumen-
te za poroko. Po šestih mesecih 
je svojo sedanjo ženo Urubo lah-
ko prijel za roko. Takrat sta se tudi 
poročila, a da sta dobila dovoljenje 
od Sirije, sta morala počakati še tri 
mesece. V času bivanja v Dama-
sku si je Tadej prislužil spoštovanje 
in zaupanje cele Urubine družine. 

URUBA POGREŠA DRUŽINO, KI JE 
RAZKROPLJENA

Posledice vojne so katastrofalne 
za narod, za družino, ki se je mora-
la razkropiti od Jordanije, Nizozem-
ske, vse do Švedske. Uruba je naj-
bolj žalostna, ker njena družina ni 
več na enem mestu. Sama je zdaj 
svobodna v drugi državi, ne more 
pa hoditi na obiske povsod naoko-
li, pogreša prostor, deželo, dom in 
svoje ljudi. 

Sirijci so zelo družabni ljudje. 
Družinski člani so močno poveza-
ni in internet je kot edini stik med 
njimi, slaba tolažba v primerjavi s 
tradicionalnim druženjem v živo ob 
dobrih jedeh ali ob kavi. 

Tudi Uruba je kuharica s srcem. 
Po izobrazbi je kozmetičarka, vse-
lej pa je rada tudi potovala. »Za 
mlade iz Sirije je Evropa lahko od-
skočna deska, starejši pa čakajo le 
na vrnitev v domače kraje,« pove z 
žalostjo v očeh.

POPOTNIK, KI POTUJE TUDI, 
KADAR JE DOMA

Za Damask je Tadej povedal, 
da je čudovito mesto z dvatisoč-

Tadej Grudnik je spletel niti življenja z Urubo iz Damaska. Danes živita s 
šestletnim Jakobom v Nazarjah. (Foto: Slavica Tesovnik)

OTROŠKE SANJE IN AVSTRALIJA
Tadej je že kot otrok načrtoval, 

kako bo šel s čolnom okoli Medi-
terana. Želja je rasla in usihala, pri 
petindvajsetih je nanjo že čisto po-
zabil. Nehal je razmišljati, da bo 
pri tridesetih prenehal z delom za 
eno leto in jo mahnil po svetu. Pa 
sta nekega dne potrkala na njego-
va vrata popotnika iz Avstralije. Par 
mesecev ju je gostil v svojem sta-
novanju in ko sta ga povabila na 
njun kontinent, ni okleval. Sprva je 
nameraval ostati v Avstraliji, a, ko 
je videl, kako izseljenci pogrešajo 
Slovenijo in so zato žalostni, si je 
premislil. »Res bi veliko zaslužil v 
tujini, a na stara leta nočem joka-
ti,« si je rekel in se vrnil v rodni kraj.

S KOLESOM DO SIRIJE
Ob povratku domov se je v njem 

ponovno oglasil glas popotnika. 
Ugotovil je, da s čolnom ne more 
potovati, zato se je spravil na kolo, 
ki ga je bil vajen. Domačim je rekel, 
da gre do Izraela, spredaj na kolo 
pripel torbo za pijačo in prigrizke, 
zadaj pa nahrbtnik s ponjavo za 
spanje in zaščito pred dežjem. 

Bilo je konec avgusta leta 2008. 
Pot skozi Bosno je v stiku z doma-
čini prevozil počasneje, saj se je na-
vajal na drugačen svet, zanimala ga 
je kultura islama. »Bolj ko je bila rev-
na dežela, bolj gostoljubni so bili ljud-
je,« pove Tadej. Načelno se je odločil, 
da se bo odzval na vsak klic človeka, 
ki ga bo srečal. V vsakem jeziku se 
je pred prvim stikom z ljudmi naučil 
vsaj štiri besede, te so bile: kruh, vo-
da, hvala in prosim, razen pred vsto-
pom v Sirijo, kjer je srečal Kurde in so 
mu povedali besede po njihovo.

TURČIJA S POSTANKOM
Edina težava na poti do Sirije se 

je pojavila v Turčiji. Bilo je mrzlo in 
tema, Tadej se je pripeljal do moše-
je in v bližini uzrl kmetijo. Pristopil 
je h gospodarju in ga vprašal, če 
lahko tam prespi. Odgovoril mu je: 
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letno krščansko kulturo. Spada 
pod Unescovo zaščito in kar ni 
se mogel nahoditi po njegovih uli-
cah, kjer je srečeval med drugimi 
tudi slikarje. 

SISTEM VREDNOT IN OSEBNA 
DRŽA

Ob izobilju časa se je ustavljal 
ob ljudeh in vedutah ter jih upo-
dabljal s svinčnikom v risalni blok. 
Ugotovil je, da se lahko izrazi, in 

spet se je zavedel, kako prav bi bi-
lo, da bi vsakdo odšel na potova-
nje. Zato pravi, da kamorkoli greš, 
ne manjka dobrih ljudi, ne glede na 
versko prepričanje, so mu povsod 
pomagali. »Da lahko stopiš naprej 
iz cone udobja, moraš vse pusti-
ti za sabo, to je težak korak, potre-
ben je pogum, a se splača,« se je 
nasmehnil Tadej, »strah te ohromi 
in ne moreš se razvijati niti izraziti.«

Zase je povedal, da ima srečo s 

staršema, bratom in sestro, ki so 
mu stali ob strani in ga podpirali. 
Z njihovo pomočjo se lahko poročil 
v Siriji. S podporo staršev je zgradil 
dostojanstvo v sebi in ga začutil tu-
di pri drugih ljudeh. Tadej in Uruba 
sta dva različna svetova osmislila 
s sprejemanjem, povezovanjem in 
sodelovanjem. 

V arabskem svetu se ob po-
govoru zleknejo na tla in sprosti-
jo, igra odpade, obnašanje zvo-

deni, če ne zasiješ v omiki ter 
pristnosti. Po izobrazbi je Tadej 
avtomehanik in trgovec, zdaj pa 
dela kot slikopleskar. Najbrž se-
daj že razumete, da se je leta 
2003 začel kot trgovec dolgo-
časiti, zato je ustvaril svoje kre-
ativno potovanje skozi življenje. 
V navdih in za pogum je njegova 
zgodba, zato strumno za otroški-
mi sanjami …

Slavica Tesovnik

STROJNI KROŽEK ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Delo preteklega leta so ocenili za dobro

Opozorilne table je mogoče naročiti 
pri predsednici strojnega krožka 

ali na sedežu kmetijske svetovalne 
službe.

Vodstvo Strojnega krožka Zgor-
nje Savinjske doline je za svoje čla-
ne pripravilo zanimivo predavanje 
o kmetijski mehanizaciji in o pred-
pisih s tega področja. Dogodek je 
bil združen z rednim letnim občnim 
zborom, na katerem so pregledali 
svoje lanskoletno delovanje. Člani 
so bili z izvedenim zadovoljni, zato 
je tudi načrt letošnjega dela zasno-
van podobno kot pretekli.

DEMONSTRACIJSKE 
PREDSTAVITVE IN EKSKURZIJA
Predsednica krožka Mojca Žleb-

nik je svoje poročilo podkrepila z 
video predstavitvijo. Izpostavila je 

nekatere dogodke, kot je bila de-
monstracijska predstavitev kmetij-
skih strojev določenih znanih proi-
zvajalcev, ki so jo junija v Novi Štifti 
izvedli skupaj s Kmetijsko zadrugo 
Sloga iz Kranja. V juliju je na kmeti-
ji Metul v Lučah potekala predsta-
vitev kmetijske mehanizacije, ki je 
privabila izredno število udeležen-
cev. Praktično delo na terenu si je 

po nekaterih podatkih ogledalo 
okoli 350 udeležencev.

V novembru so se člani odpravi-
li na ogled v Avstrijo. V Welsu so si 
ogledali kmetijski sejem, eno gor-
skih kmetij in obiskali tamkajšnji 
strojni krožek, ki zelo uspešno de-
luje. Imajo celo nekaj zaposlenih. 
Če je kmet v krožku začasno zapo-
slen, krožek v tem času zanj plaču-
je kmečko zavarovanje.

PREDAVANJE ZA VARNO DELO
Predavanje v sklopu občnega 

zbora je izvedel Marjan Dolenšek, 
svetovalec za delo s kmetijsko teh-
niko iz Kmetijsko gozdarskega za-
voda Novo mesto. Predstavil je pra-
vilno označevanje in ravnanje pri 
vključevanju kmetijske mehaniza-
cije v cestni promet. Poudaril je nuj-
nost čiščenja cestišča, če stroj za 
sabo pušča zemljo ali smeti. Prav 
tako je opozoril, da naj se njivske 
površine ne orje čisto do ceste in 
naj se vmes pusti nekaj prosto-
ra. Pojasnil je, kdaj izvajanje uslug 
lahko teče preko strojnega krožka 
in kdaj je za to potrebna dopolnil-
na dejavnost. Govoril je še o veza-
nih knjigah računov, ki so letos še v 
uporabi, o davčnih blagajnah in s 
tem povezanih predpisih.

ZADRŽEVANJE V GOZDU NA 
LASTNO ODGOVORNOST

Predavatelj je predstavil tudi nekaj 
predpisov s področja dela v gozdu. 
Ob tem so udeleženci izpostavili mo-
teče obnašanje nekaterih obiskoval-
cev gozdov oziroma nabiralcev plo-
dov. Ti poleg ostalega neustreznega 
ravnanja puščajo svoje avtomobile 
na neprimernih mestih in celo na po-
teh ter pogosto onemogočijo lastni-
ku dostop do njegovega gozda. Pri 
tem naj bi bil lastnik celo odgovoren 
za varnost obiskovalca gozda.

Da bi preprečili tako ravnanje, 
je Zveza strojnih krožkov Slovenije 
organizirala izdelavo table, ki opo-
zarja, da se obiskovalec v gozdu 
giblje na lastno odgovornost. Table 
je mogoče naročiti pri predsedni-
ci strojnega krožka ali na sedežu 
kmetijske svetovalne službe. Glede 
nepravilno parkiranih vozil pa lah-
ko lastnik pokliče policijo, ki opra-
vi ogled in zapisnik. Za morebitne 
sankcije je treba na sodišču sproži-
ti civilni postopek. 

Marija Lebar

Predsednica zgornjesavinjskega 
strojnega krožka je Mojca Žlebnik. 

(Foto: Marija Lebar)

Občina Gornji Grad na podlagi javnega razpisa za od-
dajo neprofitnih stanovanj v najem (objavljenega na sple-
tni strani: www.gornji-grad.si) objavlja

JAVNI POZIV
za oddajo vlog za dodelitev neprofitnih stanovanj v najem

Predmet razpisa sta:
1. enosobno stanovanje, v izmeri 46,32 m2 in pomožnim 
     prostorom 12,43 m2, na naslovu Attemsov trg 32
2. dvosobno stanovanje, v izmeri 105,07 m2, 
     na naslovu Attemsov trg 23.

Razpisni postopek:
1. Na razpis se lahko prijavijo prosilci, ki imajo stalno bivališče v 
    Občini Gornji Grad in so državljani Republike Slovenije.
2. Čas razpisa je od 10. februarja 2017 do vključno 
     27. februarja 2017, do 10. ure.
3. Razpisne pogoje in vlogo dobijo prosilci na sedežu Občine 
    Gornji Grad, Attemsov trg 3, Gornji Grad in na spletni strani 
    občine: http://www.gornji-grad.si/?q=content/razpisi
4. Pisne vloge s priloženo ustrezno dokumentacijo se vložijo 
    osebno ali po pošti v zaprti kuverti s pripisom »Vloga za 
    dodelitev neprofitnega stanovanja – NE ODPIRAJ« na naslov: 
    Občina Gornji Grad, Attemsov trg 3, Gornji Grad.

Dodatne informacije lahko dobite vsak dan od 7.00 do 11.00 ure 
na telefonski številki (03) 839-18-50, Erika Podbrežnik.

OBČINA GORNJI GRAD
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PREDAVANJE O BORELIOZI 

Bolezen, ki je lahko vir neštetih hudih zdravstvenih 
težav

Bene Behrič je o boreliozi in o hudih težavah, ki 
jih ta povzroča okuženemu, spregovoril iz lastnih 

izkušenj. (Foto: Marija Lebar)

V mozirskem kulturnem domu sta Kmetijsko 
gozdarski zavod Celje, izpostava Mozirje in Dru-
štvo kmetic Zgornje Savinjske doline organizira-
la zanimivo predavanje o boreliozi. Dogodek je 
privabil številne obiskovalce, saj je tema o tej bo-
lezni na našem območju zelo aktualna.

SPOZNANJA IZ LASTNE IZKUŠNJE 
Predavatelj Bene Behrič iz Stahovice pri Ka-

mniku je o boreliozi in o hudih težavah, ki jih 
ta povzroča okuženemu, spregovoril iz lastnih 
izkušenj. Pred več kot dvajsetimi leti je pri na-
biranju zdravilnih zelišč, s katerimi se že ne-
kaj časa ukvarja profesionalno, staknil klo-
pa, okuženega z borelijo. Ko se je na mestu 
ugriza pojavil značilni kolobar, je takoj odšel 
k zdravniku in dobil antibiotike, ki pa niso kaj 
dosti zalegli. 

Težave so se pojavljale v večtedenskih napa-
dih in se ponovno umirjale. Potem se je okužil 
ponovno in vse se je le še potenciralo. Na nekem 
sejmu, kjer je ponujal svoja zdravilna zelišča, je 
pristopila neka stranka in ga povprašala po ra-
stlini ščetici. Zdravilne moči te rastline on sam 
takrat še ni poznal, gospa ga je nato seznanila z 
odkritji nemškega avtorja, ki je napisal knjigo o 
zdravljenju borelioze s ščetico. 

vilnim ljudem, med njimi tudi prebivalcem naše 
doline, ki so poiskali njegovo pomoč. Kot je po-
vedal, se pri zastarani boreliozi pogosto zgodi, 
da je uradni laboratorijski izvidi ne morejo poka-
zati, saj je v telesu lahko v majhnih količinah ali 
v latentnem stanju. 

Ko človek doživi kakšno stresno situacijo, ko 
mu pade imunska odpornost, se borelija in bole-
zenski zanki spet okrepijo. Tako zdravniki kot pa-
cienti sumu na prisotnost borelije po mnenju Be-
hriča posvečajo premalo pozornosti, posledice 
te bolezni pa lahko v končnem stadiju in v eks-
tremnih primerih postanejo tudi smrtne, kar si je 
bilo mogoče ogledati na dveh krajših video po-
snetkih.

DIAGNOSTIKA Z BIORESONANCO 
Za potrditev prisotnosti borelije pri bolniku je 

Behrič svoje znanje in sodelovanje tesno pove-
zal z bioresonančno terapevtko Lilijano Knez 
Turnšek. Z bioresonančno metodo je namreč 
mogoče odkriti prisotnost borelije v telesu tudi 
takrat, ko je druge preiskave ne pokažejo. Knez 
Turnškova je preiskave izvajala tudi na tokrat-
nem dogodku, zanimanje za njeno diagnostici-
ranje je bilo precejšnje.

Marija Lebar

V POMOČ PRIPRAVEK IZ ŠČETICE
Rastlina raste tudi pri nas, Behrič jo je poiskal 

in naredil ustrezen pripravek, izvleček iz korenin, 
s katerim je pomagal najprej sebi, nato pa šte-

POLICIJSKO VETERANSKO DRUŠTVO SEVER, ODBOR MOZIRJE

Želijo vzbuditi zanimanje za veteranske vrste

Predsednik društva Jože Rojšek izroča priznanje 
Janezu Lahu. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Člani Policijskega veteranskega društva Se-
ver (PVD Sever), odbor Mozirje, so se zbrali na 
občnem zboru v prostorih mozirskega gasil-
skega doma. Uvodoma je Katja Bric iz Uprav-
ne enote Mozirje spregovorila o spremembah, 
ki se obetajo glede reforme zdravstvenega za-
varovanja, nato sta predsednik društva Jože 
Rojšek in sekretar Stane Malgaj podala pre-
gled aktivnosti v preteklem letu in načrte za le-
to 2017.

Glede napovedane reforme zdravstvenega za-
varovanja sta PVD Sever in Zveza veteranov vojne 
za Slovenijo (ZVVS) naslovila na predsednika vla-
de pismo s predlogom, da se obe zvezi vključi v 
pogajanja in pripravo reforme za področja, ki se 
nanašajo na pravice vojnih veteranov. 

Malgaj je preteklo leto označil za zelo de-
lovno, saj so s proslavami in ostalimi dogodki 
obeležili kar nekaj obletnic, med katerimi je bi-
la najpomembnejša 25. obletnica osamosvoji-
tve Slovenije. 

Med aktivnosti sodi podelitev spominskih pla-
ket hraniteljem orožja takratne milice pred agre-

sijo na Slovenijo. Člani društva so nanizali pre-
cej odmevnih športnih dosežkov, predvsem v 
smučanju in šahu, udeležili so se odbojkarske-
ga turnirja in nekaj memorialov. 

Poleg ustaljenih dogodkov za letos načrtu-
jejo piknik s športnimi igrami, na katerega bo-
do povabljeni tudi zaposleni na Policijski posta-
ji Mozirje, saj bi si želeli sodelovanje in druženje 
z mlajšimi policisti še okrepiti. 

Ker se podelitve priznanj na proslavi v Solčavi 
nista mogla udeležiti zaslužna člana Janez Lah 
in Milko Tevč, sta priznanji za dosežke na špor-
tnem področju in prizadevno delovanje v dru-
štvu prejela na občnem zboru. 

K besedi so povabili tudi gosta, predsednika 
OZ VVS Zgornjesavinjsko-Zadrečke doline Ma-
ksa Slatinška in predsednika Združenja borcev 
za vrednote NOB Zgornje Savinjske doline Jože-
ta Rakuna. Oba sta poudarila, da se s podob-
nimi težavami in uspehi srečujejo tudi v njunih 
združenjih, hkrati pa sta se PVD Sever zahvalila 
za dobro sodelovanje.

Barbara Rozoničnik
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KAŠČE VČERAJ, DANES, JUTRI 

Trenklova kašča ob Ljubiji

Trenklova kašča v Lepi Njivi se ponaša s številnimi lastnostmi, zaradi 
katerih je res nekaj posebnega, pravzaprav izjemnega. 

(Foto: Marijan Denša)

Skoraj vsaka kašča, ki smo jo 
predstavili v tej rubriki, je imela do-
ločeno zanimivost oziroma značil-
nost, ki smo jo želeli poudariti in 
prikazati bralstvu. Trenklova kašča 
v Lepi Njivi je glede tega še pose-
bej zanimiva. Ponaša se s številni-
mi lastnostmi, zaradi katerih je res 
nekaj posebnega, pravzaprav izje-
mnega. 

Že na prvi pogled je drugačna 
od do sedaj opisanih, saj je za raz-
liko od njih v celoti zidana. Zgraje-
na je bila leta 1863. Njene mere so 
veličastne, v temelju meri 11,5 x 8 
metrov, ima tri etaže. Leži na rav-
nici ob potoku Ljubija, kjer je bil za 
gradbeni material na razpolago 
kamen. Zaradi podtalnice je le ma-
lo podkletena, torej je »vrhkletna«. 

Na prisojni strani ji dajeta zna-
čilno podobo arkadna hodnika s 
po tremi loki v pritličju in nadstro-
pju. Arkade podpirajo enostavni, 
vendar elegantno oblikovani valja-
sti kamniti stebri iz tufa. Hodnik je 
tudi pozimi lovil in hranil toploto ter 

omogočal delo pod streho. Kvali-
teta gradnje, razmerja, stebrišče 
in podrobnosti jo delajo pravo le-
potico!

Prijazni gospodar nam je po-
drobno razkazal njene prostore in 
njihov namen. V pritlični kleti so tri 
obokane »celice«, to je prostori. V 
prvem so hranili okopavine (krom-
pir, repo, korenje), v drugi sadje in 

pijačo. Tretja je bila shramba za 
orodje, kasneje kurnik. 

V nadstropju je bil v zahodnem 
delu prostoren in lepo urejen bi-
vanjski prostor, vzhodna celica je 
služila kot shramba žit, torej kašča 
v ožjem pomenu besede, v njej so 
sušili tudi mesnine. Okvirji vrat so iz 
krepke, skrbno in lepo, z osnovnimi 
elementi okrasja obdelane hrasto-

vine. Vrata so za tiste čase nenava-
dno visoka. Podstrešje ni bilo raz-
deljeno, služilo je različnim name-
nom, na primer sušenju fižolovine. 
Ostrešje je še originalno, ves les je 
vezan s cveki. 

Leta 1927 so na osojni strani h 
kašči prizidali sušilnico za hmelj, ki 
kaščo lepo dopolnjuje in nadgraju-
je tako po namenu kot po obliki, saj 
je bila grajena z veliko mero občut-
ka za lepo, ne samo za funkcional-
no. Čeprav že desetletja ni v upora-
bi, so razmeroma dobro ohranje-
ni njeni sestavni deli: kurišče, cevo-
vod za ogrevanje zraka ter sušilni 
predali in mreže.

Trdnost, velikost in prostornost, 
večnamenskost in funkcionalnost 
ter eleganca zgradbe pričajo, da 
je bila kašča v času svoje mlados-
ti pomemben del kmetije, katere hi-
ša je bila postavljena davnega leta 
1854. Ker je kmetija blizu reke, so 
imeli nekoč ob strugi svoj mlin, za-
nimivo, da ne žage. 

Marijan Denša

PARTLJIČEV ČAJ ZA DVE V IZVEDBI KULTURNEGA DRUŠTVA LEPA NJIVA

Življenje je potrebno zajemati z veliko žlico

Mladi gledališčniki z Lepe Njive so s komedijo Toneta Partljiča v tamkajšnjo osnovno šolo privabili 
številne gledalce. (Foto: Marija Šukalo)

Mladi gledališčniki z Lepe Njive so na oder 
postavili komedijo Toneta Partljiča Čaj za dve. 
Premierna uprizoritev zadnjo soboto v januar-
ju in ponovitev dan kasneje sta v tamkajšnjo 
osnovno šolo privabili številne gledalce.

V domu upokojencev se po spletu okoliščin 
znajdeta upokojena igralka in kmetica brez 
dlake na jeziku. Njuno burno sobivanje v so-
bi dodatno zaplete upokojeni smučar, ki go-
ji posebna čustva do igralke. Svoj lonček v 
zgodbi pristavi preračunljiva direktorica in ko-
ristoljubna hčerka, ki prepričuje mater, naj ji 
prepiše grunt. Vse skupaj »začinita« medicin-
ska sestra, ki ji je delo s starostniki bolj v bre-
me kot veselje, in župnik, ki je precej moder-
nih nazorov.

Sporočilo komedije je življenjsko: za srečo, 
prijateljstvo in ljubezen ni nikoli prepozno. Življe-
nje je potrebno zajemati z veliko žlico prav ta tre-
nutek in ne žalovati za preteklostjo.

Pod režijsko taktirko Primoža Vajdla in Sare 
Kramar so svoje igralske adute pokazali Marti-
na Letojne kot upokojena igralka, Barbara Vaj-
dl v vlogi kmetice, Žiga Vodovnik v vlogi upoko-
jenega smučarja, kot direktorica doma se je od-
lično znašla Anja Goličnik in v vlogi medicinske 

sestre Tinkara Stropnik. Svoje sta dodala Pavla 
Potočnik kot kmetičina hči in Gregi Pečnik kot 
župnik. Da je na odru teklo vse gladko, so poskr-

beli nepogrešljivi »delavci« v zaodrju, lučkarji, še-
petalka in scenografi.

Marija Šukalo
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HOTEL PLANINKA 

Smučarski as Ivica Kostelić je bil navdušen nad gostoljubjem

Ivica in Ante Kostelić v družbi lastnika hotela Planinka Tomaža Žerovnika 
(Fotodokumentacija hotela Planinka) 

Zadnji konec tedna v januarju so 
na Golteh izvedli smučarski FIS tek-
mi v slalomu. Med številnimi udele-
ženci z vseh koncev sveta je bil tu-
di najboljši hrvaški smučar vseh 
časov Ivica Kostelić. Skupaj z nje-
govim očetom in trenerjem Ante-
jem Kostelićem sta bila v tem ča-
su gosta v hotelu Planinka na Ljub-
nem ob Savinji.

HRVAŠKI TEKMOVALCI SO STALNI 
GOSTJE 

Lastnika Planinke Helena Biz-
jak Žerovnik in Tomaž Žerovnik sta 
nam postregla z nekaterimi zani-
mivimi informacijami. Tomaž Že-
rovnik je povedal, da je Hrvaška B 
reprezentanca stalna gostja v nji-
hovem hotelu. Tokrat se ji je pridru-
žila tudi A reprezentanca na čelu z 
Ivico Kosteličem. 

PRVIČ JE ZMAGAL NA GOLTEH
»Med pogovorom z Antejem in 

Ivico Kostelić smo izvedeli marsi-
kaj zanimivega,« pove Žerovnik. Ta-
ko je legendarni smučar dejal, da 
je v karieri zabeležil 26 zmag v sve-
tovnem pokalu. Posegel je po štirih 
olimpijskih in treh medaljah s sve-
tovnih prvenstev. Svojo prvo zma-
go na sploh pa je dosegel prav na 
Golteh.

»Družina Kostelić je tri leta žive-
la v Celju, Ante Kostelić je bil roko-
metni trener in je treniral Rokome-
tni klub Aero Celje. Ivica in Jani-
ca sta tako hodila v osnovno šo-
lo v Celju, mi je zaupal Ante,« pra-
vi Žerovnik. Slovenijo imajo Koste-
lići v zelo lepem spominu. Ivica in 
Janica govorita in pišeta perfek-
tno slovenščino. Ker je Jugoslavi-
ja razpadla, je razpadla tudi roko-
metna liga, v kateri je nastopal Ae-
ro Celje in tako je bila prihodnost 
kluba neznana, zato so se Koste-
lići vrnili v Zagreb. Drugače, pra-
vijo, bi vsekakor ostali za vedno 
v Sloveniji. Ante Kostelić je redno 

obiskoval Kamniško-Savinjske Al-
pe, v katere je zaljubljen.

DEL EKIPE SE VRNE ŽE TA MESEC 
»V našem hotelu se je celotna 

hrvaška odprava odlično počutila, 
zelo všeč so jim naše sobe in hra-
na izpod rok chefa Zdravka Robiča 
iz Nazarij. Zato se bodo tudi v bo-
doče vračali k nam. Velik del eki-
pe se vrne že konec februarja. Svo-
je zadovoljstvo sta nam Ante in Ivi-
ca izkazala s podpisano fotografi-
jo, ki jo bomo s ponosom razsta-
vili v vitrini, kjer zbiramo fotografi-
je vseh pomembnih oseb, ki so obi-
skale naš hotel.«

Ivica Kostelić je po Žerovniko-
vih besedah izjemen človek, ved-
no pripravljen na pogovor, povsem 
odprt in realen. Športnik od glave 
do pet. Je velik ljubitelj zdrave pre-
hrane, pred večerjo je tako med bi-
vanjem v Planinki za krepitev imun-
skega sistema pojedel celoten 
strok česna. 

RADODARNO DELI SVOJE 
IZKUŠNJE

Veliko časa je Ivica preživel sku-
paj s kolegi iz B reprezentance, ka-
terim je natrosil ogromno odličnih 
nasvetov, kako se spopasti s progo 
na Golteh. Odgovoril jim je na vsa 
vprašanja in jim bil ves čas v veliko 
pomoč. Svoje znanje tako prenaša 
na mlade. Ivica profesionalne po-
ti še ni povsem zaključil, v kolikor 
bo dobro pripravljen, se lahko zgo-
di, da bo nastopil še na olimpijskih 
igrah prihodnje leto. Čeprav, tako 
pravi Ivica, najbrž te olimpijske ig-
re ne bodo ravno njegove. Vseka-
kor se leta že poznajo. 

Žerovnik dodaja: »Moram priz-
nati, da je gostiti tako velikega 
športnika res prijeten občutek. Ob 
odhodu sva si podala roki, si zaže-
lela srečno in njegove zadnje bese-
de so bile: »Vidimo se!«.«

Marija Lebar

INLINE HOKEJ 

Lučani z dvema zmagama napovedali boj za naslov prvaka

Lučka ekipa vodi v Hokejski ligi Velenje. 
(Fotodokumentacija HD Luče)

Na zadnji tekmi prvega dela pr-
venstva proti Sršenom, prvouvr-
ščenim na lestvici, so lučki hokeji-
sti po polovici tekme držali neodlo-
čen izid 0:0. Po tretji četrtini so se 
znašli v zaostanku za dva zadet-
ka, a so v zadnjem delu tekme pos-
krbeli za preobrat, saj jim je z dve-
ma goloma Matevža Faleta in go-
lom Nejca Cerarja uspelo zmagati 
in se uvrstiti na drugo mesto lestvi-
ce, za ekipo Žirafe.

PRVA ZMAGA V KONČNICI
V končnici so se že na prvi tek-

mi pomerili ravno z vodečimi Žira-
fami. Po vodstvu Žiraf z 0:1 so lučki 
hokejisti pripravili silovit napad na 
tekmece in jim v 25-tih minutah da-
li kar šest golov. Strelci so bili Ma-

tevž Fale in Andrej Pahovnik, ki sta 
zadela po dvakrat, Aljaž Krznar in 
Luka Šinkovec pa sta zadela vsak 
enkrat. Trenutno Lučani na lestvici 
za Žirafami zaostajajo za eno toč-
ko in držijo drugo mesto.

HOKEJSKA LIGA VELENJE
Lučki hokejisti so igrali pro-

ti vsem trem šaleškim selekcijam. 
Na tekmah so zabeležili poraz s 
Hokejskim klubom Velenje modri z 
2:3 ter zmagi proti HK Velenje beli s 
7:4 ter in HK Velenje oranžni z 10:6. 
S tem so se lučki hokejisti že uvrstili 
v finale lige, kjer bosta igrali prvou-
vrščeni ekipi. Lestvica: HD Luče 12, 
HK Velenje oranžni 10, HK Velenje 
modri 9, HK Velenje beli 2.

ŠS



Savinjske novice št. 6, 10. februar 2017 19

Organizacije, Šport

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO GRUŠOVLJE

Športne prireditve morajo varovati za to pristojne službe

Predsednik Janko Prislan je izrazil 
skrb nad mladimi gasilci, ki se vse 
manj odločajo za nakup svečanih 

uniform. (Foto: MŠ)

V Prostovoljnem gasilskem dru-
štvu Grušovlje so na občnem zbo-
ru pregledali delo v preteklem ob-
dobju in si postavili cilje za delo v 
letošnjem letu. V poročilu o delu 
je predsednik društva Janko Pris-
lan poudaril, da je zelo pomembno 
dejstvo, da se ljudje na njih lahko 
obrnejo po pomoč, kadar koli jo 
potrebujejo. Lani so se zato pove-
zovali s krajani v bližnjih zaselkih in 
z lokalno skupnostjo. 

V spomladanskem času so op-
ravili vzdrževalna dela v okolici ga-
silskega doma in na poligonu. Mar-
ca so se podali na tradicionalni po-
hod na Ostri vrh in maja prisostvo-
vali Florjanovi maši v Šentjanžu. 
Prislan je izrazil skrb zaradi uni-
formiranosti. Mlajši se namreč vse 
manj odločajo za nakup svečanih 
uniform, s katerimi bi izražali pripa-
dnost organizaciji. 

Poveljnik Jože Žerak ni skrival 
zadovoljstva, da je bilo na podro-
čju intervencij leto zelo mirno. Tako 
so skrbeli le za prevoz pitne vode 
in pomagali sosednjim društvom. 

Člani so se izobraževali, preko vaj 
in tekmovanj so poskrbeli za prip-
ravljenost, z nabavo različne gasil-
ske oprema pa za varnost in dobro 
opremljenost.

PLANINSKI VEČER PD NAZARJE

Sprehod skozi barvno paleto 
peščene Namibije

Zadnjo sredo v januarju so se 
obiskovalci na četrtem planinskem 
večeru odpravili v vročo Afriko. Sku-
paj s predavateljico Alenko Seher 
so se podali v prostrano Namibijo, 
deželo, ki leži med najstarejšima 
puščavama na svetu, Namibom in 
Kalaharijem.

Alenka Seher je biologinja, ki v 
prostem času uživa v spoznava-
nju tujih dežel. Na enem izmed svo-
jih potovanj se je odpravila v Nami-
bijo, ki je polna peščenih prostran-
stev. Kot je bilo vidno na njenih foto-
grafijah, so peščene sipine čarob-

ne prav zaradi neskončnih barvnih 
odtenkov, ki se s spreminjajočo se 
dnevno svetlobo prelivajo eden v 
drugega. 

Predavateljica je zbrane sez-
nanila tako z zgodovino dežele 
kot njenimi geografskimi značil-
nostmi. Pripovedovala je o svojih 
izkušnjah z ljudmi, ki jih je na tem 
potovanju spoznala. Namibija je 
namreč plemensko in rasno zelo 
pisana država, kar tudi po izkušnji 
gostujoče predavateljice ne pome-
ni, da ljudje ne bi znali živeti v med-
sebojnem sožitju.

Tatiana Golob

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Dve gladki zmagi za utrditev na vrhu 
lestvice

Odbojkarice KLS Ljubno so tu-
di v zadnjih dveh prvenstvenih tek-
mah zabeležile zanesljivi zmagi 
in ostajajo neporažene po trinajsti 
prvenstveni tekmi.

V trinajstem krogu so gostile 
predzadnjo ekipo na lestvici, od-
bojkarice Muranie iz Lendave. Sa-
ma tekma ni bila nič posebnega, 
saj mlada ekipa iz Lendave ni nu-
dila dostojnega odpora vodeči eki-
pi na prvenstveni lestvici. V prvem 
nizu so domače igralke hitro po-
vedle z odličnimi servisi Brglez Zo-
je, tako da gostujoče igralke sploh 
niso resno ogrožale domačih in 
so na koncu osvojile vsega šest 
točk. V drugem in tretjem nizu so 
ljubenske odbojkarice z zanesljivo 
igro rutinirano zaključile tekmo v 
svojo korist s končnim rezultatom 
3:0 (25:6; 25:9; 25:13). 

V štirinajstem krogu so Ljubenke 

gostovale v Rušah pri ekipi Turbina, 
ki je trenutno na četrtem mestu s 
samo dvema porazoma. Na tekmo 
so se podale nekoliko oslabljene, 
saj je bilo kar nekaj igralk bolnih. 
To se v igri in pri končnem rezultatu 
ni poznalo, saj so zabeležile že tri-
najsto zaporedno zmago. Vsi trije 
nizi so potekali po istem scenariju. 
Nobena ekipa si namreč v začetku 
nizov ni priigrala večje prednosti, v 
končnicah vseh pa so igralke KLS-
-a odigrale zbrano, brez večjih na-
pak in se zasluženo veselile še ene 
prvenstvene zmage s končnim izi-
dom 3:0 (25:19; 25:20; 25:19). 

Ekipa starejših deklic je nasto-
pila na turnirju v Celju in se vrni-
la s polovičnim izkupičkom. Nap-
rej so v razburljivi tekmi polni pre-
obratov tesno izgubile z ekipo Ce-
lja z 0:2 (23:25; 30:32), nato pa v 
drugi tekmi zabeležile zmago proti 

drugi ekipi Šempetra z rezultatom 
2:0 (25:12; 25:21).

Ekipa kadetinj je nastopila na 
turnirju v Mislinji in zabeležila dve 
zmagi. V prvi tekmi so Ljubenke 

premagale ekipo Celja z rezulta-
tom 2:0 (25:21; 25:23), v drugi tek-
mi pa še ekipo iz Griž z rezultatom 
2:1 (20:25; 26:24; 15:12).

Franjo Atelšek

V gozd po zdravje in 
mladost

Na občnem zboru so udeležen-
ci izrazili prepričanje, da mora-
jo športne prireditve varovati za to 
pristojne službe in ne oni. Njihova 

naloga je varovanje ljudi in premo-
ženja v primeru naravnih in drugih 
nesreč. 

Marija Šukalo

Zgovoren naslov predstavlja va-
bilo na predavanje o gozdni peda-
gogiki v Sloveniji. Organizirajo ga 
Savinjsko gozdarsko društvo, Za-
vod za gozdove Slovenije, OE Na-
zarje in Osrednja knjižnica Mozir-
je v sodelovanju z Gozdarskim in-
štitutom Slovenije, Inštitutom za 
gozdno pedagogiko in Vrtcem Mo-
zirje. Na predavanju bodo spodbu-

jali otroke in odrasle k pogostejše-
mu preživljanju časa v naravi in k 
izvajanju inovativnih in ustvarjal-
nih aktivnosti, kjer lahko na igriv in 
zanimiv način približamo gozd in 
znanje iz gozda otrokom, pedago-
gom in širši javnosti. Dogodek se 
bo odvijal 16. februarja ob 18. uri 
v Galeriji Mozirje.

MK
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ČETRTFINALE DRŽAVNEGA PRVENSTVA V KOŠARKI ZA STAREJŠE DEKLICE V MARIBORU

Kljub porazu proti državnim prvakinjam Lučanke niso 
razočarane 

Ekipa lučkih košarkaric s trenerjem Rajkom Rudnikom je osvojila 2. mesto na turnirju v Mariboru in 
tako v skupni uvrstitvi zasedla 10. mesto v državi.

V Osnovni šoli Kamnica v Mariboru se je od-
vil državni četrtfinalni turnir v košarki za starejše 
deklice. Na njem so se med sabo pomerile šol-
ske ekipe iz domače Kamnice, Slovenskih Konjic 
in Luč. Lučanke so proti Konjičankam izgubile, 
a zasedle drugo mesto na turnirju, saj so ekipo 
Kamnice gladko premagale.

Že pred začetkom tekmovanja so za favoriti-
nje veljale aktualne državne prvakinje iz Sloven-
skih Konjic. Ta pričakovanja so z dvema zaneslji-
vima zmagama upravičile in se uvrstile med de-
vet najboljših ekip v državi. Najprej so z rezulta-
tom 64:16 porazile domačo ekipo Kamnice. 

LUČANKE DOŽIVELE PRVI LETOŠNJI PORAZ
Sledilo je srečanje med ekipama iz Luč in Slo-

venskih Konjic, ki sta se do sedaj dvakrat pome-
rili na državnih tekmovanjih. Tudi tokrat so bor-
bene Lučanke, čeprav zelo oslabljene, pričele 
tekmo izredno dobro, povedle ter vodstvo ohra-
njale vse do polovice prve tretjine srečanja. Po-
tem so izkušene Konjičanke uspele prevzeti po-
budo in prvo tretjino dobile s šestimi točkami 
prednosti. V drugi tretjini se je tekma že praktič-
no odločila, saj so si aktualne državne prvakinje 
priigrale veliko prednost in jo uspešno ohranile 
do konca srečanja. Kljub odlični igri v tretji tretji-
ni so Lučanke doživele svoj prvi poraz v tem šol-
skem letu. Slavile so Konjičanke s 53:28. 

Na zadnjem srečanju, ki je odločalo o dru-
gem mestu na tem turnirju, so mlade Lučanke 
z odlično igro povsem zasenčile domačo ekipo 
Kamnice in jo zanesljivo premagale s 50:30. Za 

svoj nastop so bile ob koncu turnirja deležne le-
pih pohval tudi s strani domačih ljubiteljev ko-
šarke.

OSVOJILE DESETO MESTO NA DRŽAVNEM 
NIVOJU

Ob prikazani igri trener Rajko Rudnik ni skrival 
zadovoljstva: »Igralke Osnovne šole Blaža Arniča 
so lahko s svojimi nastopi v tem šolskem letu zelo 
zadovoljne. To je bilo njihovo peto zaporedno sode-
lovanje na državnem nivoju in tudi tokrat s prikaza-

nimi igrami niso razočarale. Puncam lahko le iskre-
no čestitam in se jim zahvalim za vse, kar so stori-
le za našo šolo na športnem področju. Delitev 10. 
mesta v državi je verjetno največ, kar lahko v tem 
trenutku dosežemo. Moramo vedeti, da nas je v le-
tošnjem tekmovanju premagala le ekipa, ki že ne-
kaj let sodi v vrh slovenske šolske košarke. Lani so 
bile državne prvakinje tako med mlajšimi kot sta-
rejšimi deklicami in redno igrajo v domačem klubu, 
kjer so prav tako med boljšimi v državi.« 

Marija Šukalo

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Z zmago potrdili uvrstitev v ligo 
za prvaka 

Članska ekipa Nazarij je zmagovito zaključi-
la prvi del prvenstva v 3. SKL zahod. V soboto, 
28. januarja, so bili z rezultatom 81:64 boljši od 
Janč, z zmago pa so potrdili nastop v ligi za pr-
vaka 3. SKL.

Nazarčani so zadnje srečanje v skupinskem 
delu tekmovanja odigrali pred domačimi navi-
jači, ki so dobili priložnost pozdraviti njihov ve-
lik uspeh. Nasproti jim je stalo moštvo Janč, ki 
je na prvem srečanju v svoji dvorani trdo proda-
lo svojo kožo. 

Podoben scenarij se je obetal tudi v nazarski 
športni dvorani, saj se je tekma začela tesno, 
pobudo pa so imeli gostujoči košarkarji. Kape-
tan Blaž Vodončnik je ob koncu prve četrtine za-

del trojko za izenačenje in s tem napovedal bolj-
šo igro svojega moštva. V nadaljevanju se je na-
poved uresničila in gostitelji so pred zadnjo četr-
tino vodili 64:50. 

Domačini so tekmo rutinirano pripelja-
li do zmagovitega konca in zabeležili deveto 
prvenstveno zmago. Ob treh porazih so za-
sedli končno drugo mesto v skupini zahod in 
bodo v boje za prvaka odnesli tri točke, ki so 
si jih prislužili z zmago in s porazom proti Je-
senicam. 

V nadaljevanju prvenstva se bodo pomerili z 
Medvodami, Koprom, Hrastnikom in Litijo. Prvo 
tekmo bodo odigrali 11. februarja v Kopru.

Roman Mežnar

NA GOLTEH SVEŽA BELINA

Pestro dogajanje do 
konca marca

V minulih dneh je na Golteh zapadlo 25 cm 
novega snega, ki se je sprijel z že zaledenelo 
podlago in bo ob normalnih zimskih razmerah 
podaljšal sezono smučanja. Organizatorji na-
povedujejo še kar nekaj zanimivih prireditev na 
snegu. 

Že to nedeljo bo gost znani smučar Mitja Va-
lenčič, organizirali bodo veselo pustovanje na 
snegu in v hotelu. V začetku marca bo tekmo-
valno srečanje Veselih Savinjčanov s smuča-
njem po starem, obeta pa se tudi atraktivno 
smučarsko srečanje glasbenikov. Za 8. ma-
rec pa napovedujejo damski praznik Ladies 
ski day.

Jože Miklavc
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ZDRAVSTVENE TEŽAVE ATLETINJE MAJE MIHALINEC 

Letošnjo dvoransko sezono bo 
izpustila

Najboljša slovenska atletinja 
predlanske sezone Maja Mihalinec 
iz Mozirja v letošnji dvoranski sezo-
ni ne bo nastopila. Članici velenj-
skega atletskega kluba namreč de-
lajo težave z ahilovo tetivo.

»Bolečine me pestijo že nekaj 
zadnjih sezon. S prilagojenimi tre-
ningi in terapijami smo bili do se-
daj vedno uspešni in me bolečine 
pri tekmovanjih niso ovirale. V lan-
ski jeseni pa so se nekoliko pove-
čale in stopnjevale do trenutka, ko 
nisem mogla več teči. Dva dni ce-
lo nisem mogla niti stopiti na nogo. 

Decembra, tik pred začetkom 

dvoranske sezone, sem pričela s 
prilagojenim programom treninga 
in opravila pregled tetive, ki je po-
kazal poslabšanje inserkcijske ten-
dinopatije. Po posvetu z zdravni-
kom smo se odločili, da bom letoš-
nje dvoransko evropsko prvenstvo 
marca v Beogradu izpustila. Obsta-
ja namreč preveliko tveganje za še 
hujšo poškodbo,« pravi Mihalinče-
va, ki upa, da bo prilagojeni način 
dela zalegel in bo lahko nadaljeva-
la s pomembnejšo poletno sezono. 
Želi si nastopiti na svetovnem prven-
stvu v Londonu, ki bo avgusta. 

Marija Šukalo

EVROPSKI POKAL V SMUČANJU

Prva zmaga Tine Robnik

Zmagovalni start Tine Robnik. (Foto: GEPA)

Obilo veselja je v slovenski 
smučarski tabor prinesla prva 
zmaga Lučanke Tine Robnik v ve-
leslalomu za evropski pokal pre-
tekli teden v Franciji. Na drugem 
veleslalomu je osvojila 12. mesto. 
Robnikova je na zadnjih tekmah 

pred pričetkom svetovnega prven-
stva v Švici potrdila dobro priprav-
ljenost. Veleslalom za svetovno 
prvenstvo, na katerem se bo po-
merila tudi Robnikova, bo na vrsti 
v četrtek, 16. februarja.

ŠS

NA LJUBNEM JUTRI IN V NEDELJO DVE SMUČARSKO SKAKALNI FIS TEKMI ZA ŽENSKI SVETOVNI POKAL

Na obnovljeni in povečani stometrski »Ljubenki« vsa svetovna 
elita letečih orlic 

Po dobrem mesecu intenzivnih 
priprav je na Ljubnem ob Savinji 
vse pripravljeno za izjemen zimsko 
smučarski spektakel z najboljšimi 
smučarskimi skakalkami na sve-
tu. Pomerilo se bo okoli 60 skakalk 
iz 16 držav, med njimi tudi vse naj-
boljše Slovenke. Naše skakalke so 
v odlični formi in čas je, da bi naj-
bolj zablestele prav na domačem 
terenu.

MANJŠI NAKLON SKAKALNICE IN 
KERAMIČNA SMUČINA

Nova pridobitev z vgradnjo naj-
sodobnejše integrirane ledeno/ke-
ramične smučine je ljubenski smu-
čarsko skakalni center uvrstila med 
konkurenčnejše evropske in svetov-
ne lokacije, kjer se lahko pričakuje 
lažje, lepše in daljše skoke, kar po-
meni večjo privlačnost za nastopa-
nje in varnost. Spomladi bodo na 
doskočišču in v izteku namestili še 
plastiko, tako bo »Ljubenka« posta-
la uporabna skozi vse leto.

ŽUPANOVE BESEDE 
DOBRODOŠLICE 

»Podvig, ki smo si ga zadali na 

Ljubnem v prejšnji sezoni, je bil več 
kot uspešen. S skupnimi močmi, 
veliko vloženega truda in sredstev, 
predvsem pa z ljubeznijo do smu-
čarskih skokov, ki jo Ljubenci čuti-

mo že dobrih 80 let, nam je uspe-
lo na noge postaviti nov moderen 
skakalni center in prenovljeno ska-
kalnico po FIS pravilih. Slovenske 
orlice pa so naš trud nagradile še 
z najvišjimi stopničkami. 

Veseli me, da državni skakal-

ni center postaja več kot le dom 
ter tudi zibelka in prostor za izme-
njavo znanj ter izkušenj odličnih 
športnic in športnikov, na katere 
smo lahko ponosni in ki s svojimi 

dosežki ime Ljubnega ter Sloveni-
je zapisujejo v svetovni vrh smu-
čarskih skokov,« je v izjavi za jav-
nost povedal župan občine Ljub-
no Franjo Naraločnik.

VSE BO TAKO, KOT MORA BITI 
Kar 200 prostovoljcev bo op-

ravilo vse potrebno, da bodo ta-

ko skakalnica, prireditveni prostor 
za družabne namene in prehra-
no, parkirišče z redarsko službo, 
organizacija namestitev in preno-
čitvenih zmogljivosti ter v prime-
ru novih snežnih padavin tudi ko-
munalno-zimska služba odgovor-
no opravili potrebno delo. Tako sta 
napovedala predsednik organiza-
cijskega komiteja tekme za sve-
tovni pokal v ženskih smučarskih 
skokih Rajko Pintar ter župan Na-
raločnik.

ZADNJI REZULTATI VRAŽJIH 
SLOVENK

V avstrijskem Hinzenbachu je bi-
la v soboto Špela Rogelj 12., v ne-
deljo pa Maja Vtič 10. Ema Klinec 
je nastopila na tekmah za mladin-
sko svetovno prvenstvo v ameri-
škem Park Cityju. Na tekmi posa-
meznic in na ekipni tekmi je zased-
la odlični drugi mesti.

V svetovnemu pokalu vodi Sara 
Takanaši (Jap) pred Juki Ito (Jap) 
in Maren Lundby (Nor). Ema Klinec 
je na 9., Maja Vtič na 11. in Špela 
Rogelj na 16. mestu. Na 26. mes-
tu je Urša Bogataj, Nika Križnar je 
na 28. in Eva Logar na 36. mestu. 

Jože Miklavc

Obnovljena skakalnica na Ljubnem je pravi ponos Ljubencev in slovenskega 
smučarsko skakalnega športa. (Foto: Jože Miklavc)
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Hvala vam mama
za rojstvo, življenje.
Hvala za skromnost,
ljubezen, skrbi.
Hvala za bisere stkane v trpljenju.
Mama naj vedno vam svečka gori.

Vsi, ki radi jih imamo,
nikoli ne umrejo,
le v nas se preselijo
in naprej živijo,
so tu in tu ostanejo.
                          M. Kačič

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, babice in prababice

Marije VEBER
31. 5. 1940 - 30. 1. 2017

… se od srca zahvaljujemo vsem, ki ste nam izrekli sožalje in bese-
de tolažbe, ji darovali cvetje in sveče ter jo pospremili na zadnji poti. 
Zahvaljujemo se sosedom, prijateljem, sorodnikom, gasilcem, gospo-
du župniku za opravljen obred, gospe Nataši za lepe poslovilne besede 
in pogrebni službi Morana.

Vsem še enkrat prisrčna hvala.

Vsi njeni

V SPOMIN

Franci CELINŠEK
dipl. pom. oec.

13. 2. 1930 - 13. 2. 2016

Mineva žalostno leto tišine in polno bolečine. Hvala vsem, ki se ga 
spominjate, postojite ob njegovem grobu in prižigate sveče.

Žalujoči vsi njegovi

BERNARDA ZVIR V LETU 2016

Tekla bo tudi v tem letu in v prihodnje

Bernarda Zvir je primer izreka »nikoli ni 
prepozno«. (Foto: Jože Miklavc)

Medtem, ko je bila koncem lanskega leta po-
zornost usmerjena v spremljanje akcije Športnik 
leta Zgornje Savinjske doline in dosežkom nomi-
niranih športnic in športnikov s strani strokovne 
komisije, so nekateri drugi športniki ostali mal-
ce v senci. A je in še bo priložnosti za dobre novi-
ce tudi v zvezi s temi še dovolj. Tako smo se tok-
rat ozrli na preteklo leto k izjemni športnici, dol-
goprogašici in maratonki Bernardi Zvir, ki je kot 
Zgornjesavinjčanka in slovenska atletinja tekla 
že četrto sezono in pritekla številne ugledne uvr-
stitve doma in na tujem. Ob tem pa je v javnosti 
še vedno ostala manj opažena, kot bi si njeni do-
sežki zaslužili.

OD MOSKVE DO VALENCIJE 
V letu 2016 je sodelovala (organizacijsko 

skupaj s partnerjem Jožetom Zvirom) v kar 31 
tekih. To v seštevku pomeni kar 661 pretečenih 
km ob uradnih tekmah, še vsaj nekajkrat toliko 
pa na treningih (vsaj 300 ur za treninge pa je 
pretekla okrog 3.500 km). Najpomembnejši po 
besedah Bernarde Zvir so bili ultra maratoni Biel 
(Švica, 100 km), Celje-Logarska dolina (73 km), 
Mnišek pod Brdy (Češka, 50 km), Schwäbisch 
Gmünd (Nemčija, 50 km) in maratoni (42 km): 
Istrski maraton, Radenci, Moskva in Valencija 
ter pol-maratoni (21 km): Mali kraški maraton, 
Ormoški mali maraton in še kar nekaj krajših te-
kov. Ob tem je Zvirova prejela kar 35 medalj in še 
nekaj več priznanj. 

TRDO DELO ZA VOLANOM IN V ZRAKU
Za vse te teke je bilo potrebno prevoziti kar 

3.720 km z lastnim osebnim vozilom, 4.400 km 
z osebnim kombijem ter leteti več kot 8.200 km 
z letali. Ob zelo solidnem pokrovitelju družbi Pod-
križnik in še nekaj manjših, občasnih podpornikih 
je glavno breme stroškov prav na obeh zakoncih 
Zvir. Nagrade za vrhunske uvrstitve so simbolič-
ne, ob odštetju stroškov startnin in prevozov, le-

talskih kart ter prenočišč v tujini pa bi brez spon-
zorstva Zvirova vsega tega ne zmogla. So pa 
morda dosežki v elitnih tekih dovolj veliki, da bi jih 
v prihodnje opazili tudi uradni športni krogi.

USPEHE NIZA ŽE VSE OD ZAČETKA
Bernarda Zvir je poleg že navedenih uspe-

hov v letu 2016 postala absolutna zmagoval-
ka pri ženskah za leto 2016 Europacup der Ul-
tramarathons (v Evropi), absolutna zmago-
valka pri ženskah za leto 2016 Štajersko-Koro-
ški pokal ter absolutna zmagovalka v kategori-
ji ženske 55-59 let. Na maratonu (42 km) v Mo-
skvi je kot drugouvrščena v kategoriji 55-59 let s 
časom 3:30:13 postala kar »srebrna kraljica« ru-
skih maratonov za leto 2016.

NAČRTI SO ZMERNI IN DOLGOROČNI 
Ko se v teh tednih Bernarda že pripravlja na 

letošnjo, zanjo peto sezono, imata z Jožetom v 
mislih in načrtih predvsem teke na daljše razda-
lje. Torej maratone in »ultra« dolge ter zahtevne 
teke. Kot smo v Savinjskih novicah že zapisali, 
bo Zvirova tekla, dokler jo bodo nesle noge. Prav 
bi bilo, da bi jo pri tem podpirala tudi domača 
javnost, saj njeni dosežki predstavljajo načelo 
gibanja za zdrav življenjski slog ter šport kot ple-
menito dejavnost, promocijo Slovenije, Zgornje 
Savinjske doline, domačega kraja in občine Re-
čica ob Savinji.

Jože Miklavc
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

• S TRAKTORJEM ZAPELJAL S CESTE
Lenart pri Gornjem Gradu: 3. februarja je v Lenartu voznik s trak-

torjem zapeljal s ceste, nato se je na strmem pobočju travnika prevr-
nil. Pri tem se je hudo telesno poškodoval. Vozniku bo zaradi povzro-
čitve prometne nesreče izdan plačilni nalog in poslano poročilo na 
pristojno državno tožilstvo.

• MED KURJENJEM ZAGORELA PODRAST
Krnica: 4. februarja ob 18. uri je na Krnici pri kurjenju vejevja zago-

rela še podrast v gozdu na površini okoli 15 kvadratnih metrov. Pos-
redovali so gasilci PGD Luče, ki so požar pogasili in prekopali poža-
rišče ter ga še enkrat polili z vodo.

• VLOMLJENO V HOTEL
Logarska dolina: 5. februarja je bilo vlomljeno v hotel v Logarski 

dolini. Vlomilec je vstopil skozi odprto okno, vlomil v predal omarice 
in ukradel menjalni denar. 

• POŠKODBA NA SMUČIŠČU
Golte: Na smučišču Golte se je 5. februarja pri padcu poškodo-

val otrok. Zapeljal je v mehak sneg in zavil, ob tem pa padel in si zlo-
mil nogo.

POLEDICA NA CESTI
V preteklem tednu so policisti obravnavali več prometnih nesreč, ki 

so se zgodile zaradi poledenelega vozišča. Občanom zato svetujejo, 
da hitrost vožnje prilagodijo stanju vozišča. V primerih, ko opazijo, da 
je določen odsek ceste poledenel, pa naj o tem obvestijo policijo.

OBVESTILO OBISKOVALCEM TEKEM V SMUČARSKIH SKOKIH ZA 
ŽENSKE NA LJUBNEM OB SAVINJI

Ker bodo od 10. do 12. februarja na Ljubnem ob Savinji izvede-
ne tekme svetovnega pokala v smučarskih skokih za ženske, poli-
cija opozarja obiskovalce, da naj parkirajo vozila na označenih par-
kirnih prostorih v obrtni coni Loke in naj upoštevajo spremembe pro-
metnega režima v okolici prireditvenega prostora in navodila redite-
ljev ter policistov. 

OBVESTILO NACIONALNEGA VETERINARSKEGA INŠTITUTA
Nacionalni veterinarski inštitut opozarja ljudi, ki se gibajo na ob-

močjih, kjer se zadržujejo prostoživeče vodne ptice, in še posebej 
na območjih, kjer je bil virus potrjen, da lahko s čevlji, obleko ali pre-
voznimi sredstvi prenesejo virus na domačo perutnino ali ptice v 
ujetništvu, za katere je virus H5N8 zelo nevaren. Zaradi tega je po-
membno, da imetniki perutnine dosledno upoštevajo sklepe Držav-
nega središča za nadzor bolezni ter zadržujejo, krmijo in napajajo 
perutnino v zaprtih prostorih oziroma tako, da ne pride do stika s 
prostoživečimi pticami.

Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,
nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,
dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA

Ob smrti naše drage mame, babice in prababice

Ane FALE
iz Spodnjih Kraš

14. 12. 1926 - 30. 1. 2017

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, gospodu župniku, govorniku, pevcem ter vsem, ki ste jo 
pospremili na zadnji poti.

Vsi njeni

ZAHVALA

Prezgodaj nas je zapustil naš dragi mož, ati, dedi in brat

Jože FALE
iz Spodnje Rečice

19. 3. 1954 - 25. 1. 2017

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob 
strani. Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sode-
lavcem ter znancem za stisk rok in izrečena sožalja, darovane sveče 
in sv. maše.

Zahvala gospodu župniku Davidu Zagorcu, pogrebcem, pevcem, 
govorniku g. Grudniku in pogrebni službi Anubis. Hvala tudi osebju 
ZD Nazarje in NMP.

Hvala prav vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in ga 
boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njegovi
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NAMIŠLJENO PREHODNA OBLEKA VENDARLE V TRAJNI LASTI
Damijan Nerat, predsednik PGD Radmirje (desno): »Gospod Strašek, a vas lahko prosim, če bo 

potreba, da nam posodite obleko, ki smo vam jo podarili ob otvoritvi novega gasilskega doma? Ves-
te, nekateri jih nimajo, pa sem mislil, ker je ne rabite tako pogosto …«

Bogomir Strašek, direktor KLS Ljubno: »Ja, fantje, ne vem, če bo kaj iz tega. Sem jo dal malo prede-
lat po načelih vitke proizvodnje. Saj veste, da današnji časi zahtevajo premišljena dejanja.«

Nerat: »Ja, a potem se ne bomo mogli nič zmenit?«
Strašek: »No, ja, v skrajni sili vam lahko posodim službena oblačila KLS, vijolične plašče, so ze-

lo lepi.«
Janez Vratanar, poveljnik PGD Radmirje, ves obupan (na sredini): »Bog ne daj, ker če pridemo pa 

taki kam, bodo pa ljudje mislili, da delamo v zdravstvu in ne, da smo gasilci.«

ŠKODIT NE MORE, RAZEN ČE LAHKO
Amaterska igralka Barbara Vajdl, kmetica v 

komediji Čaj za dva: »Gospod župnik, ali molitev 
in petje pomagata v nebesa?«

Amaterski igralec Gregi Pečnik, župnik: 
»Dognano ni, škodit pa tudi ne more. Prav ta-
ko kot ne more škodit na volitvah, če izbereš 
pravo stranko.«

(Foto: ŠS)

(Foto: MŠ)
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Petek,
10. februar

ob 11.00. Kulturni dom Luče
Okrogla miza na temo Medgeneracijski pogovori o delu 
parlamenta in lokalne samouprave
ob 12.00. CSU Nazarje
Brezplačna delavnica Planet generacij
ob 12.00. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Uradni trening SP v smučarskih skokih za ženske
ob 14.00. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Kvalifikacije SP v smučarskih skokih za ženske
ob 15.00. CDM Rečica ob Savinji
Delavnica za praktično uporabo računalnika – 
Planet generacij
ob 18.00. Hiša mladih Šmartno ob Paki
Štart:up Savinjska
ob 18.00. OŠ Blaža Arniča Luče
Brezplačna delavnica Planet generacij

Sobota,
11. februar

ob 11.45. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Poskusna serija SP v smučarskih skokih za ženske
ob 13.00. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Tekma SP v smučarskih skokih za ženske
ob 15.30. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Javna podelitev štartnih številk SP v smučarskih skokih 
za ženske

Križanka, Napovednik

Nadaljevanje Napovednika dogodkov na strani 26.

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 7. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Napovednik dogodkov
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Sobota,
11. februar

ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma - KLS Ljubno : Prevalje II
ob 18.00. Kulturna dvorana Solčava
Prebiramo dva Franca – Solčavana in Kranjca
ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad 
Gledališka predstava Čaj za dve
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Predstavitev projekta Parlameter

Nedelja,
12. februar

nedelja, ob 10.00. Dom kulture Nazarje
Valentinove ustvarjalne delavnice z otroško matinejo
ob 11.45. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Kvalifikacije SP v smučarskih skokih za ženske
ob 13.00. Smučarsko skakalni center Ljubno ob Savinji
Tekma SP v smučarskih skokih za ženske

Torek,
14. februar

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
15. februar

ob 9.00. Kulturni dom Mozirje
Zeliščarski pomenki
ob 10.00. Dom starejših Gornji Grad
Sledi življenja
ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico
ob 17.00. Knjižnica Ljubno ob Savinji
Ura pravljic: Ljubezni dovolj za dva
ob 18.00. Kulturni dom Luče
Pepelka – gledališka predstava s plesom in petjem

Četrtek,
16. februar

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Po čem diši lešnik?
ob 18.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji
Pepelka – gledališka predstava s plesom in petjem
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje V gozd po zdravje in modrost 
ob 19.00. Glasbena šola Nazarje
Interni nastop učencev Glasbene šole Nazarje

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Nadaljevanje Napovednika dogodkov s strani 25.

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	LED	TELEVIZORJI,	TELEMACH		IN	TOTAL	TV	
PAKETI
- Prodaja in servis LED TELEVIZORJEV
- Naročila in montaža vseh TELEMACH  in TOTAL TV paketov. Gsm 
041/688-094.

Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav Miro Prašnikar 
s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	TOTAL	TV	AKCIJA
Pop tv in Kanal A nič več preko sobne ali navadne antene. Iz-
koristite brezplačno namestitev sistema Total tv. Pokličite 041 
208 968.

Slavko Robnik s.p., Podvolovljek 29, 3334 Luče, pooblaščen zastopnik za 
TOTAL TV in TELEMACH.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – 
klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene 
smučarske opreme. Novo: napenjanje in testiranje tenis lopar-
jev. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Prihova 51, Nazarje.

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izdelava 
dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja čistilnih 
naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, izdelava ka-
mnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v nasipni material. Gsm 
041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

◊	VZGOJITELJICA	Z	IZKUŠNJAMI
nudi občasno varstvo. Tel. št. 041/279-052.

Maridi Lever, Sp. Rečica 52, Rečica ob Savinji.

◊	POMOČ	PRI	REŠEVANJU	IN	ISKANJU	JAVNIH	
RAZPISOV	
- vodenje FADN, kmetije v  sistemu DDV
- ostale računovodske in administrativne dejavnosti. 
Ob ponedeljkih in sredah ali po dogovoru tudi popoldan na UE 
Mozirje, ostale dneve na sedežu podjetja po prehodni najavi.
Kontakt: 041/604-075 (Mojca) E-mail: mimo-krivec@gmail.
com

MI-MO Milan Krivec s.p., Rovt pod Menino 1, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše pasme za do-
pitanje na večjo težo, Fišar; gsm 
041/619-372. 
Prodam telička SR/LS, starega 7 
dni; gsm 031/800-046.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje, in teličke nad 100 kg, mesni 
tip; gsm 031/533-745.
Kupimo telice in krave za zakol, 
plačilo takoj; gsm 031/832-520.
Kupimo bikce mesni tip, težke od 
120 do 200 kg; gsm 031/832-
520.
Kupim bikca, lahko sivca, težkega 
okrog 130 kg; gsm 041/211-510.

DRUGO – KUPIM 
Traktor in vse ostale kmetijske stro-
je v kakršnem koli stanju kupim; 
gsm 031/736-727.
Kupim traktor štore, univerzal, 

zetor ter ostale traktorje; gsm 
051/203-387.

VOZILA – PRODAM
VW passat 4 motion, l. 2006, čr-
ne barve, ugodno; gsm 031/708-
180.

DRUGO – PRODAM
Prodam otroško posteljo Lip 
Poljčane, velikosti 140x70 cm, z 
ograjico. Zraven podarim skoraj 
nov jogi; gsm 041/955-495.
Prodamo jedilni krompir; gsm  
031/815-238.
Prodam fantovsko birmansko ob-
leko soliver, velikost 170, suk-
njič, hlače, srajca, kravata; gsm 
041/965-832.
Prodam domačo svinjsko mast, 
ocvirke; tel. št. 58-44-349.
Zelo ugodno prodam sušilno-pral-
ni stroj brandt (star 5 let); gsm 
070/707-038.

Prodam lakserco aktive 2,6, ori-
ginal italijanska, 1,5 kW; gsm 
051/612-916.
Meso mladega goveda  (5 let), 
polovico ali manj prodam; gsm 
041/239-017. 
Prodam dobro ohranjene smuči fi-
scher progressor 9+, 160 cm; gsm 
041/843-254.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko sta-
novanje v Mozirju; gsm 030/284-
699.
Najamem garažo ali skladišče v 
Nazarjah ali okolici. Cca 50 m2; 
gsm 040/220-643.
V Lačji vasi prodam staro hišo, ki 
stoji na parceli 1.500 m2; gsm 
041/783-446.
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Oglasi
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